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2016. január 28-án kezdõdtek meg a VÁPB ülésein

bértárgyalások (folytatás: 2016. febr. 26. és márc.

02-17-31.), melyek még a mai napig sem zárultak le.

Ezen idõszakban a szakszervezetek kielemezték

a 2015. évi ágazati bér- és szociális megállapodás 

teljesülését és kialakították a 2016. évi ágazati 

bér- és szociális megállapodással kapcsolatos 

tárgyalási elveket. A Szövetségi Vezetõség elfo-
gadta a 2016. évi ágazati bér- és szociális meg-
állapodás munkavállaló oldali tervezetét.

A munkáltatói oldal elsõsorban a munkahelyek 
megõrzését tekinti célnak és az elsõ idõszakban kizá-
rólag a reálkereset megtartását biztosító (0%-os) bér-
alkuban kívánt tárgyalni. Továbbiakban a munkálta-
tók 0,4% reálbér-növekedést tartottak volna megvaló-
síthatónak, míg a szakszervezetek 3,4%-os reálbér-nö-
vekedést tudtak volna elfogadni.
Az SZV – a viták során – érzékelte, hogy a munkálta-
tói ajánlatok messze elmaradnak a dolgozói elvárá-
soktól, ezért már az elsõ tárgyalásokat követõen el-
kezdte kidolgozni a konfliktus során alkalmazandó
érdekérvényesítési lépéseket. A megegyezés hiá-
nya konfliktushoz vezetett, melynek nyilvános beje-
lentésére 2016. március 16-án megtartott sajtótájé-
koztató keretén belül került sor.
Idõközben a munkáltatók változtattak a tárgya-
lás technikájukon és új ajánlattal álltak elõ, mi-
szerint 2.5%-os bruttóbér-növekedésre tettek
ajánlatot. A szakszervezetek elfogadva a tárgya-
lás tematikájára vonatkozó változtatási szándé-
kot, 4,5% keresetnövekedést követelnek a mun-
kavállalók részére.

Az EVDSZ Szövetségi Vezetõség (SZV) 
2016. március 21-én létrehozta 
az Ágazati Sztrájkbizottságot!

Tárgyaló delegációt választott:
– A delegáció vezetõje: dr. Szilágyi József EVDSZ elnök; 
– A delegáció tagjai: Gál Rezsõ MVM TSZSZ elnök, Nagy

Sándor DÉMÁSZ Szakszervezetek vezetõ-elnök, Né-
meth Lajos ESZ elnök és Rabi Ferenc BDSZ elnök;

– A delegáció szakértõi: Lõrincz László PADOSZ 
elnök, Pinczés Ernõ TIVISZ elnök, Medveczki Zsolt
MEVISZ elnök, Téglás József DUVISZ elnök.

Az SZV – a kialakult helyzetre való tekintettel – cselek-
vési programot fogadott el, egyben felhívással for-
dult a munkavállalókhoz, amely a Forró Drót cím-
lapján is olvasható. 
Számos, az ágazatban folyó bérmegállapodásról, vagy
annak elõkészületi munkájáról is szót váltottak az SZV
ülés résztvevõi (a TIVISZ, az EVDSZ vagy éppen az MVM
TSZSZ szakszervezeti vezetõinek tolmácsolásában).
Az SZV kiemelt feladata az EVDSZ III. Taggyûlésének
elõkészítése és azt szolgáló döntések meghozatala:
az EVDSZ 2016. április 26-án tartja III. Taggyûlését Bu-
dapesten.
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Összegzés az EVDSZ Szövetségi Vezetõség (SZV) 
üléseirõl, az ágazati bértárgyalásokról

SZV: 2016. február 10., 2016. március 7-8. 2016. március 21.

SAJTÓNYILATKOZAT 
A Villamosenergia-iparban munkaügyi konfliktus van, melyet a munkavállalói oldal a Villamosenergia-ipari Alágazati 
Párbeszéd Bizottság (VAPB) 2016. március 2. napján megtartott ülésén bejelentett.

A konfliktus tárgya:
A villamosenergia-ipari ágazatban még nem született meg a 2016. évi bérmegállapodás. A tárgyalások során a felek sok 
kérdésben meg tudtak állapodni. A keresetszínvonal emelkedésére vonatkozóan – amelyre a végsõ munkáltatói javaslat 0,4%
- azonban nem.

Akkor, amikor
• a magyar gazdaság jól teljesít,
• a villamosenergia-iparban milliárdos adózott eredmények képzõdnek évrõl évre,
• A villamosenergia-ipari társaságok többségénél milliárdos osztalék kifizetésekre kerül sor évrõl évre,

a munkáltatói ajánlat okaként azt felhozni, hogy a bevételek nem emelkednek és a munkavállalói bérek reálértéke az iparági
várakozásnál jobban növekedtek, ELFOGADHATATLAN!
Ezzel szemben tény, hogy 2013-2014 vonatkozásában a nemzetgazdasági szintû, de különösen a versenyszférás jövedelmi
mutatók magasabbak, mint a villamos energia-, gáz-, gõz-, légkondicionálás iparban.
Az EVDSZ Szövetségi Vezetõsége és a BDSZ képviselõi úgy határoztak, hogy a 2016. március 2. napján tartott VAPB 
ülésen, a munkáltatói oldal 0,4%-os reálkereset növekedésre vonatkozó ajánlatát elfogadni nem tudják. 

A munkavállalói oldal a megállapodás alsó határaként a reálkereset növekedés mértékét 3,4%-ban 
határozta meg.

A munkavállalói oldal álláspontja szerint ezen mérték figyelembe veszi a villamosenergia-ipar gazdasági lehetõségeit és 
összhangban van az országos bérajánlásban foglalt elvekkel.

Az érdekérvényesítõ lépéseink:
A konfliktus megoldása érdekében levélben fordultunk a fejlesztési miniszter úrhoz, kérve közbenjárását a konfliktus 
megoldásában. Ugyancsak levélben fordultunk az MVM, az E.ON Hungária, az RWE és az EDF cégcsoport
igazgatósági elnökeihez a bérmegállapodás létrejötte érdekében. 
A VAPB 2016. március 17-én 13:30-tól újra ülésezik. 
Ezt követõen az EVDSZ és a BDSZ 2016. március 21-én újra értékeli a kialakult helyzetet. Elhatározott szándékunk, hogy 
céljaink teljesüléséig folytatjuk érdekérvényesítési lépéseinket, ezen az ülésen meghatározzuk a további konkrét lépéseket.
Ha szükséges tüntetéseket szervezünk, nemzetközi szintre emeljük az érdekérvényesítést és végsõ esetben iparági sztrájkot 
hirdetünk.
Mindent megteszünk annak érdekében, hogy a villamosenergia-iparban legalább 5%-os keresetnövekedés, illetõleg
a költségvetési tervezett inflációt figyelembe véve 3,4%-os reálkereset növekedés megvalósuljon.

Ugyanakkor bízunk abban, hogy a kialakult konfliktus a 2016. évi bér- és szociális megállapodás fenti tartalommal való 
megkötése révén az iparágban megoldódik!

Budapest, 2016. március 16.
dr. Szilágyi József s.k. 

VÁPB munkavállalói oldal, szóvivõ

Folytatás a 3. oldalon
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Folytatás a 2. oldalról

– az SZV elfogadta a III. Taggyûlés Ügyrendjének
tervezetét, az SZV levezetõ elnöknek jelölte 
Medveczki Zsolt MEVISZ titkárt,

– a Szavazatszámláló és Mandátumvizsgáló Bizott-
ság elnökének Harmath Pétert, a PADOSZ 
fõbizalmi munkatársát,

– jegyzõkönyv-vezetõnek Bertafalvi Hortenzia 
Fanni EVDSZ titkárságvezetõt.

Az SZV beszámol a taggyûlésnek:
– a II. Taggyûlés óta végzett munkáról;
– a 2015 évi pénzügyi terv teljesülésérõl;
– és a 2016. évi pénzügyi tervrõl.

A Paks I-II körül zajló viták folyamatos odafigyelést
igényelnek, melynek során megismerhettük a paksi
szakszervezetek által az EU Bizottság részére 

készített dokumentumot, ami a kötelezettségszegési
eljárásra tekintettel íródott. Ebben kérték az eljárást
vezetõ asszonyt, hogy az abban leírtakat - a szakszer-
vezetek közös állásfoglalását - vegye figyelembe az el-
járás során. (a dokumentum a vd.hu-n teljes terjedel-
mében olvasható – a szerk.)

Az SZV minden ülésén tájékozódott 
a LIGA ügyekrõl

– 2016. február 18-i dátummal: Gaskó István LIGA
Szakszervezetek elnök bejelentette lemondását,

– a LIGA Tanács elfogadta az SZV által is támogatott
alapszabály módosításokat,

– elnökválasztással és a konföderációk közötti
együttmûködéssel kapcsolatos – EVDSZ javasla-
tokat a Tanács szintén elfogadta.

Folytatás a 4. oldalon

Összegzés az EVDSZ Szövetségi Vezetõség (SZV) üléseirõl, az ágazati bértárgyalásokról
SZV: 2016. február 10., 2016. március 7-8. 2016. március 21.
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Folytatás a 3. oldalról

Az EVDSZ SZV ülésén tárgyalta a konföderációk között
oly régen kívánatos és általunk is szorgalmazott
„Együttmûködés a munkavállalók érdekében” c. és a
„Konszolidáció és megújulás c.” munkaanyagokat
melynek végsõ elfogadása egy újabb széleskörû egyez-
tetést követõen történhet meg. Beszéltünk a LIGA el-
nökválasztási ügyekrõl és annak ütemezésérõl. Jelen-
leg és átmenetileg Czövek János közszolgálatért fele-
lõs társelnök látja el az elnöki feladatokat a LIGA Szak-
szervezeteknél.

Az EVDSZ elnökétõl megtudhattuk, hogy a március
18-án  ítélethirdetésre kerül sor a VKSZ támogatás
megfizetésével kapcsolatos perben. (Ez megtörtént:
elsõ fokon a bírósági döntés nem nekünk kedvezett,
elutasították a keresetünket, de nem adjuk fel, felleb-
bezünk!)

Tagsági kérésre, az EVDSZ vezetése döntött: gondos-
kodni fog arról, hogy a jövõben az emlékeztetõ terve-
zete mihamarabb felkerüljön a szervezet honlapjára. 

Az EVDSZ az Egymásért-Együtt Alapítvány tevékeny-
ségét 2016-ban is 500.000 Ft-tal támogatja.

A Szövetségi Vezetõség megtárgyalta és elfogad-
ta a Generali Biztosító Zrt. felelõsségbiztosítás-
ra és a jogvédelemre kiterjedõ biztosítási aján-
latát. Bízunk benne, hogy a biztosításban meg-
fogalmazott célok jól szolgálják az EVDSZ 10.000
fõs tagságát. (Errõl külön cikkben is beszámolunk.)

Szolidaritási nyilatkozatokban támogattuk a pe-
dagógus és a VOLÁN-os munkavállalók követeléseit,
számos tüntetésesen jelenlétünkkel erõsítettük a szo-
lidaritás érzését. (A nyilatkozatok a vd.hu-n olvasható-
ak, A pedagógusok megmozdulásairól ugyancsak kü-
lön cikkben számolunk be!)

Folyamatosan tájékoztattuk az internetet követõ-
ket az aktuális bérvitákról és a munka világát érin-
tõ problémákról és esetenként kommentáltuk a
szakszervezet politikai híreket vd.hu és a face-
book.com/evdsz vagy az IFI face-
book.com/groups/364555813663837 oldala-
kon keresztül.

Tájékozódhattunk az EVDSZ Nyugdí-
jas Tagozatában zajló ügyekrõl és 
a tisztújító tagozati ülésrõl. 

A DÉMÁSZ Zrt. eladásáról szóló hírek és
információk tükrében áttekintettük  az 
e tekintetben az EVDSZ-re háruló 
feladatokat.

A beszámolót a jegyzõkönyvek alapján
készítette:

Téglás József
EVDSZ Elnökhelyettes

Összegzés az EVDSZ Szövetségi Vezetõség (SZV) 
üléseirõl, az ágazati bértárgyalásokról

SZV: 2016. február 10., 2016. március 7-8. 2016. március 21.
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Jogvédelem 
az EVDSZ tagok részére

A LIGA-Generali együttmûködési megállapodás keretében, az EVDSZ jogvédelmi és felelõsség 
biztosítást kötött teljes tagsága részére. A biztosítás az alábbi szolgáltatásokat tartalmazza.

Munkajogi jogvédelmi biztosítás

1. Jogvitára szakosodott ügyvéd ajánlása

2. A jogi eljárás költségeinek megtérítése, amely tartalmazza az alábbiakat:
● a biztosítottat képviselõ ügyvéd megbízási díja,
● a bírósági, hatósági eljárás illetéke, és egyéb jogi költsége (tanú- és szakértõi díj, tolmácsdíj, helyszíni tárgyalás és szemle költsége) 

valamennyi fokon, amennyiben a biztosított köteles ezek megfizetésére,
● a biztosított (részleges vagy teljes) pervesztessége esetén a jogerõs bírósági határozatban a biztosítottat terhelõ perköltség térítése,
● a biztosítottat megilletõ végrehajtási jogcím meglétét követõen, a végrehajtás költsége két végrehajtási kísérlet erejéig,
● a biztosított útiköltsége a szerzõdés feltételei szerint.

3. Óvadék
A biztosító – az óvadékra megállapított összeg erejéig – megelõlegezi a biztosított elõzetes letartóztatásának megszûntetése érdekében, 
a biztosított terhére megállapított óvadékot.

Munkavállalói felelõsségbiztosítás

A biztosítás mentesíti a biztosítottat, mint munkavállalót
● olyan személyi sérüléses és dologi károk megtérítése alól, amelyeket a munkaviszonyából eredõ kötelezettségének vétkes megszegésével, 

gondatlanul okozott és mely kárért a munkajog szabályai szerint a munkáltatóval szemben kártérítési felelõsséggel tartozik, valamint 
● sérelemdíj megfizetése alól, feltéve, hogy a biztosított a munkaviszonyával összefüggésben a munkáltató személyiségi jogát megsértette 

és a személyiségi jog megsértése olyan személyi sérüléses vagy dologi kárt okozó magatartással áll közvetlen összefüggésben, amelyért 
a biztosítottat kártérítési felelõsség terheli.

Biztosítási összegek

Munkajogi jogvédelmi biztosítás: 2.000.000 Ft/biztosítási esemény/ biztosított és
4.000.000 Ft/év/biztosított

Munkavállalói felelõsségbiztosítás: 2.000.000 Ft/biztosítási esemény/biztosított és
4.000.000 Ft/év/biztosított

A teljes szerzõdésre (jogvédelmi biztosításra és felelõsségbiztosításra összesen) legfeljebb 100.000.000 Ft/év

Gyakorlati tudnivalók

A káresemény bekövetkezését követõen négy hónap áll rendelkezésre a bejelentéshez, melyet a biztosítottnak a tagszakszervezet felé kell megtennie.
A biztosító felé a bejelentést kizárólag írásos formában a tagszakszervezet teszi meg a munkavállaló jelzése alapján a következõ e-mail címre: 
jogvedelem@generali.com, másolatban: javorkabt@tanacsado.generali.hu.
A bejelentéshez szükséges a bejelentõ formanyomtatvány, EVDSZ tagsági kártya másolata, amennyiben rendelkezésre áll: kárjegyzõkönyv, végzés, 
bér visszatartási nyilatkozat, egyéb peres dokumentáció.
Jogi képviseletre a biztosító jelöl ki szakjogászt, vagy a szakszervezet javasol szakjogászt, akivel a biztosító szerzõdik.
A kárrendezés átutalással történik a munkavállaló bankszámlájára, vagy a cég számlájára a munkavállaló nevében, megelõzve a bérletiltást.
A jogi folyamatról a munkavállaló levélben a tagszervezet e-mailben kap visszajelzést.

Bármilyen további információ esetén kérjük, vegye fel a kapcsolatot a Generali biztosító 
munkatársával:

Jávorka Ferenc javorkabt@tanacsado.generali.hu

További kedvezményként az EVDSZ tagok a következõ Generali termékekbõl 
köthetnek kedvezményes biztosítást:

● Generali Juris jogvédelmi és felelõsségbiztosítás
● Testõr élet-, baleset- és egészségbiztosítás
● új Házõrzõ otthon- és életmód biztosítás
● Pajzs munkáltatói élet-, egészség- és balesetbiztosítás
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Új közoktatási törvényt, új nemzeti
alaptantervet, élhetőbb oktatási
rendszert követel a Civil Közokta-
tási Platform (CKP). A kormány
olyan oktatási reformot hozott lét-
re, amely megfosztotta a gyereke-
ket a tanulás, a pedagógusokat a
tanítás szabadságától. 
A mai iskolák nem tudják hozzáse-
gíteni a diákokat a tudás megszer-
zéséhez – közölte Galló Istvánné,
a Pedagógusok Szakszervezeté-
nek (PSZ) elnöke.

A miskolci Herman Ottó Gimnázi-
um november 27-én megírt nyílt le-
velével vette kezdetét a demonstrá-
ciós hullám. Kérték a KLIK újragon-
dolását, az adminisztrációs terhek csök-
kentését és az igazgatói jogkörök visz-
szaállítását. A levelet a minisztérium vá-
lasz nélkül hagyta. Ezért sok ezren tün-
tettek az oktatásért Február 3-án Mis-
kolcon.  Ehhez azóta csatlakozott 35 ez-
er magánszemély, 950 intézmény és 70
szervezet, többek között az Egyesült Vil-
lamosenergia-ipari Dolgozók Szakszer-
vezeti Szövetsége (EVDSZ) is szolidari-
tását fejezte ki (a nyilatkozat a vd.hu-
n olvasható).

Az egész magyar társadalmat megszó-
lító tüntetéssorozat indult útjának a Pe-
dagógusok Sztrájkbizottságának (PSZ)
szervezésében február 13-án, a Kossuth
téren. Ez késõbb országos mozgalom-
má nõtte ki magát. Magyarországon rég
nem látott összefogásnak lehetünk ta-
núi. Az emberek több mint háromne-
gyede egyetért a tiltakozó pedagógusok
céljaival, tudtuk meg a HVG számára
készült Medián-felmérésbõl.

Több tízezres tömeg gyûlt össze
a zuhogó esõben február 13-án a
Parlament elõtt, hogy megmutassa,
teljes mértékben elutasítja a kormány
oktatáspolitikáját. 

Csatlakoztak az egészségügyi, a szoci-
ális, a kulturális és a közigazgatási szfé-
ra képviselõi is. A tömegben ott voltak
az EVDSZ Tagszervezeteinek képvise-
lõ, tagjai is, ezzel is kifejezve szolidaritá-
sukat. A szervezõk kiemelték, hogy po-
litikamentes, pártoktól független tün-
tetést akarnak. A tanárok rendszerszin-
tû változásokat követelnek a közneve-
lésben. A demonstrációt azért hirdet-
ték meg, mert úgy látták, a kormányzat
nem értette meg ennek fontosságát.

A Tanítanék Mozgalomhoz csatlako-
zó több mint 700 iskola nem fogadta
el a szerintük mûködésképtelen kor-
mányzati kerekasztal tárgyalásokat. Ci-
vil Közoktatási Platform (CKP) ala-
kult civil és szakmai szervezetek
részvételével február 16-án. Célja,
hogy a résztvevõk megvitassák, ho-
gyan tudják az elindult folyamatokat
továbblendíteni.

Ezután ismét esõben több tízezer

ember vonult március 15-én a Hõ-
sök terérõl a Kossuth térre tüntet-
ni és a CKP 12 pontjának hangot
adni.  

Pukli István, a Teleki Blanka Gimná-
zium igazgatója, a Tanítanék Mozgalom
képviselõje ultimátumot adott a kor-
mánynak:

Amennyiben a kormány képviseleté-
ben Orbán Viktor és Áder János márci-
us 23-ig nem kér bocsánatot az elmúlt
hat évben megfélemlített, megalázott
emberektõl, akkor Pukli arra szólítja fel
a tanárokat és hozzájuk csatlakozókat,
hogy március 30-án egy órára függesz-
szék fel a munkájukat és álljanak ki az
iskolák elé sztrájkolni.

Orbán Viktor miniszterelnök
tréfának nevezte a bejelentést. Kósa
Lajos, a Fidesz frakcióvezetõje pedig
úgy nyilatkozott, hogy szerintük nincs
miért bocsánatot kérni. Kósa politikai
felhangot lát a pedagógustüntetés mö-
gött és az elhangzó követelések értel-
mezhetetlenek számára.

Palkovics László oktatási államtit-
kár közölte március 22-én, hogy a
KLIK jelenlegi formájában nem
mûködik tovább, de az állami fenn-
tartás továbbra is feltétel marad. Az is-
kolákhoz tartozó döntéseket lehetõség
szerint az igazgatók kezébe teszik.

A Tanítanék Mozgalom március
23-án éjfélig adott határidõt a kor-
mánynak, hogy válaszoljon: elfo-
gadják-e azt a 12 pontot, amelye-
ket a Civil Közoktatási Platform
dolgozott ki, és hajlandóak-e hala-
déktalanul tárgyalóasztalhoz ülni
a CKP szakértõi csoportjával, hiszen e
pontok bevezetése elengedhetetlen
ahhoz, hogy már a jövõ tanévben nyu-
godtabb, a diákok és a tanárok számá-
ra jobb körülmények között kezdõd-
jön el az iskola.

Határidõt adtunk a kormánynak,
március 23-án éjfélig vártuk, hogy ér-
demben reagáljanak mindarra, ami a
nemzeti ünnepen elhangzott a Kossuth
téren. Nem tették meg, nem éltek a fel-
kínált lehetõséggel.

A határidõ lejárt, ezért március
30-ra tiltakozó polgári engedetlen-
séget hirdettek. 

A Tanítanék Mozgalom nevében Puk-
li István arra kérte az ország iskoláit, a
pedagógusokat és a velük szimpatizáló-
kat, hogy szerdán 8 és 9 óra között áll-
janak ki az iskolájuk elé, nyilvánítsák ki
elégedetlenségüket. Mutassák meg
együtt, hogy erõsek, változást követel-
nek, mert a helyzet tarthatatlan, ahogy
ezt hónapok óta jelezték, folyamatosan.
Az EVDSZ szolidaritási nyilatkozatot
küldött, valamit felhívást tett köz-
zé.(teljes terjedelmében ez a dokumen-
tum is a vd.hu-n olvasható)

Folytatás a 7. oldalon

„Harcoljunk együtt egy jobb oktatásért!”
Röviden az eddigi pedagógus akciókról
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Az EDF DÉMÁSZ várható eladása kapcsán beszélgettünk a
DÉMÁSZ munkavállalóival, munkavállalói képviselõivel és a
válaszokból leszûrt helyzetképet itt mutatjuk be:

Cég iránti lojalitás – AZ MEGVAN!!!
Lelkesedés az állami kivásárlások iránt – NAGYON KARCSÚ’

Bizalom az új tulajdonosi irányítási rendszer iránt – 
FÉLELEMMEL TELI???

Bizalom a Szakszervezetben, Üzemi Tanácsban – ERÕS!
Összefogás a korábbi eredmények, vívmányok megõrzése érdekében: 

HATÁROZOTT, ERÕS!

Az EDF menedzsmentje a következõ tájékoztatást adta a Munkavállalók-
nak a 2016. február 9-én megtartott EDF Európai Üzemi Bizottság Tit-
kársági ülésén: „Az EDF DÉMÁSZ Társaságcsoport értékesítésének fo-
lyamata a befejezéséhez közeledik. Az elõírásoknak megfelelõ eljárás le-
folytatása érdekében 2016. március 9-én az EDF Európai Üzemi Bizott-
ság rendkívüli ülésének keretében az EDF menedzsmentje konzultáci-
ót tartott az összes érdekképviselet, így az EDF DÉMÁSZ érdekvédelmi
képviselõivel az eladásról valamint az eladással kapcsolatos szociális ga-
ranciákról. Ezt követõen a késõbbiekben az EDF menedzsmentje hiva-
talos kommunikáció keretében tájékoztatja az EDF DÉMÁSZ dolgozóit
az eladásról és az eladással kapcsolatos szociális garanciákról.”

Szociális garanciák?

Az adásvételt követõ egy éven belül nem lesznek elbocsájtások – 
JELENTÕS BIZTOS NEM, EGYÉB TALÁN!

Átszervezetések – TALÁN AZOK SEM LESZNEK!
A KSZ egy évig nem kerülhet felmondásra – TUTI!

Ami biztosan romlik: 
– az állami cégekre vonatkozó negatív törvényi szabályok ellehetet-

lenítik az abban leírtak teljesülését (munkaidõ, felmondási idõ, vég-
kielégítés).

– Az EDF nem tervezi munkavállalók pénzbeli kártalanítást – hiszen
(hivatalosan) nem számítanak negatív szociális hatásokra. 

Sokan kérdezik, hogy ki lesz a tulajdonos, milyen változásokra
számíthatunk, mit tesz a szakszervezet?

Nos, úgy hallani, hogy a vevõ ENKSZ Elsõ Nemzeti Közmûszolgáltató Zrt.
Reméljük, hogy az irányítás szakmaisága megmarad, de ezen már ér-

demesebb dolgoznunk.
A szakszervezet teszi a dolgát: információt gyûjt, véleményez, képvi-

sel, követeléseket fogalmaz meg és Munkavállalók támogatásával eredmé-
nyesen védi az érdekeiteket!

tj

Helyzet? Van! Helyzet van?

Folytatás a 6. oldalról

A CKP kétoldalú tárgyalásokat
kezdeményezett a kormánnyal a
közoktatás átalakításával kapcso-
latban a korábban megfogalmazott 12
pontról. A kormánynak 14 napja van a
visszajelzésre. Ennek lejártával fenntart-
ják a lehetõséget további polgári enge-
detlenségi akciókra.

2016. március 29-én a Tanítanék
Mozgalom és 9 további szervezet,
köztük az EVDSZ szándéknyilatko-
zatot fogadott el a közös együttmû-
ködésükrõl. Ennek célja, gyermeke-
ink és az ország jövõje érdekében a köz-
oktatási rendszer megújítása.

A március 30-i polgári engedet-
lenségi akcióhoz a Mozgalom dél-
után 2 órai adatai szerint legalább
300 iskola csatlakozott, és több
mint 7000 fõ vett részt a megmoz-
dulásban. 

Az akciót sikeresnek ítélik meg. Kö-
szönetüket fejezték ki minden, az

iskolák elõtt megjelent tanárnak, szülõ-
nek, diáknak, és a velük szolidaritást
vállaló más ágazatokban dolgozóknak
és magánszemélyeknek, hogy együtt,
egyszerre mutatták meg, hogy változás-
ra van szükség a magyar oktatási rend-
szerben. Hihetetlenül fontos és bátor
lépés volt ez. A Tanítanék Mozgalom
ugyanis nem sztrájkot, hanem polgári
engedetlenségi akciót hirdetett. Arra
kérték tehát azokat, akik a mozgalom
céljaival egyetértenek, hogy lépjenek
az ismeretlenbe, és sztrájk helyett olyan
megmozdulásban vegyenek részt, ami
nagyobb áldozattal jár, mint egy de-
monstráció. Most viszont megmutat-
tuk: ha a törvény gátat szab a sztrájk-
nak, akkor is képesek vagyunk hallatni
a hangunkat. Megmutattuk, hiszen az
EVDSZ munkatársai is több helyszínen
vettek részt az akcióban, fejezték ki 
szolidaritásukat.

Bízunk benne, hogy ez a nap
nem múlik el nyomtalanul – hisz

mindent megtettünk ezért. A végsõ
cél, hogy érdemi tárgyalásokon, az érin-
tettek, szakértõk bevonásával kezdõd-
jön meg az oktatás átalakítása. Ezért
mentünk az iskolák elé. És ha még ez
sem volt elég, akkor kimegyünk újra,
még többen. Nyilatkozatában ezeket a
gondolatokat fejtette ki Törley Katalin,
Pilz Olivér, Pukli István, a  Tanítanék
Mozgalom képviselõi

Palkovics nem tartja helyesnek a pol-
gári engedetlenségi akciót, de jelezte a
részt vevõ tanároknak, nem kell munka-
jogi következményekkel számolniuk.

Ilyen még nem volt, hogy a sztrájkot
nehezítõ jogszabályok ellenére sztráj-
kolnak a tanárok, ha kell támogatásra
hívnak mindenki mást, írta Lakner Zol-
tán politológus egy bejegyzésében.

Mindezen események után, a
Forró Drót megjelenésének nap-
ján (április elsején) 12 órakor tar-
tanak sajtótájékoztatót az együtt-
mûködés részleteirõl a szándéknyi-
latkozatot aláíró szervezetek Buda-
pesten, a Szalay utcában.

Folytatjuk…
Stéger Rebeka

„Harcoljunk együtt egy jobb oktatásért!”
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Ülésezett a LIGA Elnöksége
A LIGA 2016. március 07-én megtartott Elnökségi ülésén megvitatta 

● az Együttmûködés a munkavállalók érdekében és a Konszolidáció és 
megújulás c. dokumentumokat, továbbá

● az elnökválasztás ütemezését
„A konszolidáció és megújulás” c. dokumentum elfogadásáról is a LIGA Elnökség fog 
döntést hozni.

Kiemelt fontossággal bíró kérdések:
● a LIGA Szakszervezetek együttmûködési kezdeményezése a többi konföderáció-

val (törekvés a közös álláspontra, egymás tiszteletére, az akciók összehangolására,
a közös delegálási tevékenységre);

● a továbblépés iránya: a társkonföderációk ne ellenségnek, hanem szövetségesnek
tekintsék egymást; 

● a gazdasági mûködés és politikai függetlenség biztosítása (az ügyeket politikai
színtéren is képviselni kell); 

● nyitás a civil szervezetek és a társadalom irányába;
● a szakszervezeti modell elõnyeinek kihasználása, hátrányainak háttérbe szorítása.

A LIGA Szakszervezetek célja:
● a munkavédelmi világnap és a május 1-je közös ünneplése a konföderációkkal;
● LIGA mûködéséhez szükséges gazdasági intézkedések meghozatala és az alap-

vetõ feladatok ellátása;
● minél hamarabb kerüljön megválasztásra az új elnök (az EVDSZ javaslat is meg-

határozó volt a kérdésben) – a LIGA elnökének megválasztására várhatóan május
26-án kerülhet sor;

● alkalmas elnökjelölt megtalálása (akinek legyen szakszervezet-politikai iránya,
rendelkezzen a feltételrendszer ismeretével) – abban még nem született döntés, hogy
az alkalmas jelölt kifejezetten csak a LIGA elnöke lehet-e majd vagy más szervezet-
ben is tölthet be tisztséget;

● az új elnök már egy konszolidált anyagi helyzetû LIGA-t tudjon átvenni;
● egy megfelelõ tartalékalap létrehozása – a korábbi LIGA határozat alapján;
● az ingatlanok eladása;
● állami támogatások, konföderációk közötti arányos felosztása
● a versengõ típusú szakszervezeti modellbõl egy együttmûködõ szakszerve-

zeti modell létrehozása.

Átalakul a cafeteria rendszer
A LIGA Szakszervezetek kezdeményezte a Versenyszféra és a Kormány Állandó
Konzultációs Fóruma (VKF) ülésének rendkívüli összehívását a cafeteria átalakítá-
sának ügyében
Úgy gondoljuk, hogy a folyamatban az elejétõl kezdve szeretnénk részt venni, a munkáltatói
oldal képviselõivel és a kormányzattal közösen alakítsuk ki az új rendszert, nem pedig az ese-
mények után kullogva mondjunk véleményt.

A cafeteria nagyon sok vállalatnál a bér emelésének egyik eleme, sokan építették be az egész-
ségpénztárba vagy nyugdíjpénztárba, nem kizárólag az étkezési jegyekrõl van szó. Együtt
kell kitalálnunk, hogy az elemek ne vesszenek el, a munkavállalók ne járjanak rosszabbul.
Az államtitkár Úrnak írott kezdeményezõ levélre 2016. március 31-én érkezett válasz.
Április 5-én összehívásra kerül a VKF, elsõ napirendje a cafeteria rendszer átalakításáról 
szóló konzultáció. További napirend lesz még a bértranszparencia erõsítését szolgáló 
EU bizottsági ajánlás a nemek közötti bérkülönbségek csökkentésére.
Az ülésen Buzásné Putz Erzsébet LIGA Társelnök vesz részt, azt követõen tájékoztatást adunk
a továbbiakról.

Szolidaritás Belgium népével

Az Európai Szakszervezeti Szövetség (ETUC) és az Európai Szakszervezeti Intézet (ETUI)
egyperces néma csönddel emlékezett meg a brüsszeli terrorista támadás áldozatairól Brüsz-
szelben, az ETUC székháza elõtt. A megemlékezésen a magyarországi szakszervezetek
képviselõi, így a LIGA Szakszervezetek munkatársa is részt vett.

● A Nemzetközi Szakszervezeti Szövetség szolidaritását fejezi ki a brüsszeli terrortáma-
dások áldozataival, és elítéli a terrortámadásokat. Az Európai Szakszervezeti Szövet-
ség végrehajtó bizottsági ülésén a szakszervezeti képviselõk egyértelmû szolidaritá-
sukat fejezték ki a szörnyû terrortámadások áldozataival, elítélve a Brüsszel, Belgium
és Európa elleni merényleteket.

● "Gondolataink elsõsorban azokkal vannak, akik áldozatul estek ezeknek a legutób-
bi terrorcselekményeknek. A belga és európai fõváros e szörnyû napján azonban
inspiráljon minket a sok együttérzés és szolidaritás, amit megtapasztalhattunk az
emberek között szerte a városban. Bízunk benne, hogy a hatóságok azonosítják
és bíróság elé állítják azokat, akik a támadások mögött állnak, akárhol vannak is
most." - mondta Sharan Burrow, az ITUC fõtitkára.

"Együtt érzünk mindazokkal Brüsszelben, akik megsérültek vagy meghaltak, a családjaikkal,
mindazokkal akiknek itt szembe kell nézniük ezzel az ijesztõ helyzettel, és azokkal, akik
hírekre várnak családtagjukról, barátjukról, kollégájukról." - mondta Luca Visentini, az ETUC
fõtitkára.

Forrás: www.liganet.hu

Az EVDSZ 2015. november 16-i 
II. Taggyûlésen megválasztott 
Felügyelõ Bizottságának elsõ 
negyedéves tevékenysége:
2016. 02. 03-án az FB alakuló ülését meg-
tartotta. Az ülésen elfogadta Ügyrendjét,
melyet a Taggyûlésen a küldöttek felé
elfogadásra elõterjeszt.
Az ülésen megvitatta és elfogadta éves
Munkatervét.
2016. 03. 29-i ülésén az EVDSZ 2015. évi
pénzügyi beszámolóját és 2016. évi
pénzügyi tervét tárgyalta.
Határozatait, állásfoglalását kialakította,
melyet a Szövetségi Vezetõség ülésén 
ismertet.
Munkájáról a 2016. 04. 26.-i III. Tag-
gyûlésen beszámol a tagság felé.

Ácsi Péter
EVDSZ FB Elnök

Ülésezett az EVDSZ Felügyelõ Bizottsága

RÖVIDHÍREK
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Mindannyian tudjuk, hogy a villa-
mos-energia iparban dolgozó
munkatársaink fokozottan kitet-
tek többek között a mostoha fizi-
kai/idõjárási környezet és körül-
mények, valamint a fokozott pszi-
chés terhelés okozta hatásoknak.
Bár az utóbbi jó néhány évben sze-
rencsére nem találkoztunk mun-
kaegészségügyi megbetegedéssel
az EDF DÉMÁSZ Csoport társasá-
gainál, ettõl függetlenül minden le-
hetséges eszközt és módot meg
kell ragadnunk, hogy munkatársa-
ink fizikai és mentális regeneráci-
óját segítsük. Ebbõl a célból indí-
tott 2005-ben a fizikai munkakör-
ben dolgozók számára rehabilitáci-
ós, 2007-ben az irodai munkakör-
ben dolgozók számára rekreációs
programot az érdekképviseletek
hathatós támogatásával az EDF
DÉMÁSZ Zrt. A helyszín minden
évben a társaság gyulai üdülõszál-
lója, a D-Hotel, valamint a gyulai
Várfürdõ.

A rehabilitációs programhoz évi
50-60 szerelõnk csatlakozhat az év
elsõ egyedévében, kéthetes turnu-
sokban, egyszerre 12-15 fõs csopor-
tokban. A munkatársak normál
munkarendben, munkaidõben,

„bentlakásos” rendszerben vesznek
részt a foglalkozásokon, ahol a nap
nagy részét a szakmai továbbkép-
zés, biztonságtechnikai oktatás,
egyéb tréning teszi ki. Ezen felül
mindennap különbözõ gyógytor-
nákkal és speciálisan személyre
szabott egyéb gyógyító kezelések-
kel, a hétvégéken masszázzsal és
népi csontkovácsolás kezelésekkel
kezeltethetik magukat, javíthatják
egészségi állapotukat a résztvevõk.
Tapasztalt szakértõk bevonásával
egészséges életmódra nevelõ és
szemléletmód formáló életmód elõ-
adások, csoportos foglalkozások,
testmozgást elõsegítõ sportprogra-
mok kerülnek megrendezésre. A
munkatársak egészségügyi állapot-
felmérésen vesznek részt, majd
egyéni, személyre szabott táplálko-
zási- és életmód tanácsadást kap-
nak. Ezen kívül az egészséges táp-
lálkozásról, illetve energiaegyen-
súly (táplálkozás és testmozgás
egyensúlya) szóló elõadássoroza-
ton vesznek részt. Stressz kezelõ
tréningen a lelki egészség megõr-
zésére és elõsegítésére sok gyakor-
lati élménnyel és helyzetgyakorlat-
tal ismerkednek meg. A program
végén a résztvevõk képesek lesz-

nek a konfliktushelyzetek jobb és
hatékonyabb kezelésére.

A rekreáció szintén „bentlaká-
sos”, 10 napos program, azonban a
jelentkezõk szabadságuk terhére
vehetnek részt ezen, évente 80 –
100 fõ. Fontosnak tartjuk a napi
rutinból kiemelni rövid idõre a
munkatársainkat, rákényszerítve
és segítve ezzel õket, hogy ebben
az idõszakban csak magukra figyel-
jenek, figyelhessenek. Cserébe a
társaság teljes ellátást és olyan
programokat biztosít számukra,
amik a munkahelyi stressz okozta
fizikai hatások (görcsös és kötött
nyak-és hátizmok) és esetleges
pszichés gondok oldásában nyúj-
tanak hathatós segítséget. Napi
rendszerességgel végeznek közös
gyógytornát szakember vezetésé-
vel, gyógymasszõr és csontkovács
fizikai és mentális segítségét vehe-
tik igénybe. Az egészséges táplál-
kozás, stresszkezelés, tudatos idõ-
menedzsment ismereteinek elsajá-
títása hozzásegítheti õket ahhoz,
hogy ha nem is gyógyultan, de ma-
gukra tudatosabban odafigyelõ
emberként térhetnek vissza csa-
ládjukhoz és munkájukhoz a tur-
nus végén.

Száraz statisztikai adat, hogy a
kezdetektõl több, mint 1150 EDF
DÉMÁSZ-os kapott ilyenfajta segít-
séget. Természetesen ebben van-
nak visszatérõ kollégák, hiszen a „fi-
zikai elhasználódás” elsõsorban a
korosabb szerelõi állományunkra
jellemzõ (és sajnos egyre növekszik
az átlagéletkoruk), valamint az iro-
dai munkát végzõk között is az idõ-
sebbek ill.. a fokozott kitettségû
ügyfélszolgálati és munkairányító
munkakörben dolgozók vannak fó-
kuszban. Azonban a programokra
bárki jelentkezhet, és bátorítjuk is a
vonakodókat, hogy vegyék igénybe
a lehetõ legtöbben.

A visszajelzéseink nagyon pozi-
tívak. Sajnos a 2013-as létszámcsök-
kentés okozta relatív létszámhiány
visszavetette a programot, azon-
ban igény továbbra is van ezek le-
bonyolítására, és ez szerencsére ta-
lálkozik a munkáltatói szándékkal
is. Érdekképviseleti oldalról min-
den el fogunk követni, hogy se költ-
ségcsökkentési projekt, se egy lát-
határon lévõ tulajdonosváltás ne
okozzon törést a programban. Leg-
feljebb már nem EDF DÉMÁSZ-os-
okról szól, csak DÉMÁSZ-osokról…

Dombi Jenõ

Fontos az egészség?

FONTOS AZ EGÉSZSÉG az EDF DÉMÁSZ-nál is!
Fontos az egészség?

FONTOS AZ EGÉSZSÉG az EDF DÉMÁSZ-nál is!
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A kormányzat aktív energiapiaci
szerepvállalását a fogyasztói érde-
kek és az ellátásbiztonság védelme
indokolja, ehhez a jövőben is szük-
ségesnek tartják az erős állami
szabályozói és tulajdonosi részvé-
telt - mondta Kádár Andrea Beatrix,
a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium
(NFM) energetikáért felelős helyet-
tes államtitkára egy március 3-i bu-
dapesti szakmai konferencián.

Hozzátette, az energiapolitika fõ célja
az energiaellátás biztonságának, hosz-
szú távú fenntarthatóságának és ver-
senyképességének biztosítása. Ehhez a
kormány számol a megújuló, a nukleá-
ris és a fosszilis energiahordozókkal -
hangsúlyozta a helyettes államtitkár a
Napi.hu és a Noguchi Porter Novelli
energetikai konferenciáján.

Közölte, a kormány hosszú távon el-
kötelezte magát az atomenergia fenn-
tartása mellett.A magyar energiaellátás-
ban magas az import részaránya, ezért
a helyettes államtitkár kiemelte a föld-
gázszállítási útvonalak és a regionális
kapcsolatok bõvítésének fontossá-
gát.Az áramtermelésben a hazai erõmû-
vek kapacitása csökkent az elmúlt évek-
ben, és a létesítmények elöregedése mi-
att további csökkenés várható. Kádár
Andrea Beatrix elmondta: a hazai ter-
melés súlyának növelése a cél; a paksi
atomerõmû szerepe ellátásbiztonsági
és környezetvédelmi szempontból ki-
emelkedõ, emellett a nukleáris energia
hazai termelése a versenyképességet is
javítja.

Aszódi Attila, a paksi atomerõmû tel-
jesítményének fenntartásáért felelõs
kormánybiztos a Hungarian Energy In-
vestors Forum 2016 konferencián tar-
tott elõadásában elmondta: intenzíven
folyik a paksi bõvítés elõkészítése, a ter-
vek szerint az erõmû építése 2018-ban
elkezdõdik; a kormány bízik abban,
hogy az európai uniós eljárások meg-
nyugtatóan lezárulnak. Felidézte, az Eu-
rópai Bizottság tavaly novemberben
döntött mélyreható vizsgálat indításá-
ról annak kiderítésére, van-e állami tá-
mogatás a paksi beruházásban. A kor-
mánybiztos megismételte, nincs állami
támogatás az új paksi projektben.

A magyar álláspont szerint a paksi be-
ruházás nem versenytorzító hatású, az
Európai Unió tagállamaiban lévõ erõ-
mûvek kapacitásának csak mintegy 0,2
százaléka lesz a két új paksi blokk kapa-
citása - hangsúlyozta.

A kormánybiztos részletesen ismer-

tette a Rothschild nemzetközi bankház
által készített tanulmány megállapítása-
it, amelyek szerint egy piaci befektetõ is
hajlandó lenne a projektet ugyanilyen
körülmények között megvalósítani,
mert a megtérülés magasabb lesz, mint
a teljes befektetett összeg.

Bács Zalán, a Rosatom Central Europe
Magyarországi Fióktelepének igazgató-
ja elõadásában hangsúlyozta, a társaság
kész arra, hogy együttmûködjön ma-
gyar és nemzetközi beszállítókkal. A kor-
mányközi megállapodás szerint a paksi
beruházásban a magyar részvétel mini-
mális aránya 40 százalékos, de ez növel-
hetõ, ha a magyar beszállítók megfelel-
nek az elõírásoknak - mondta. Hozzátet-
te, várhatóan az építõipari jellegû tevé-
kenységekben lehet a legnagyobb ma-
gyar részvétel. Kiemelte azt is, az orosz
fél elkötelezett a paksi projekt iránt.

Harmati György, az MVM Magyar Vil-
lamos Mûvek Zrt. elnök-vezérigazgatói

fõtanácsadója szerint gyors strukturális
változások mennek végbe az energeti-
kai szektorban, amelyekhez alkalmaz-
kodni kell. Az MVM további növekedé-
sének forrásai között említette egyebek
mellett új stratégiai partnerek bevoná-
sát, a határozott nemzetközi jelenlétet és
regionális terjeszkedést, a társaságcso-
port tagvállalatai által nyújtott szolgálta-
tások kibõvítését, illetve az innovációt és
a termelés hatékonyságának növelését.

Mitnyan György, a Fõtáv Zrt. vezér-
igazgatója ismertette, a társaság a fõvá-
ros 17 kerületében 238 ezer távfûtött la-
kást, 550 ezer fogyasztót és hétezer nem
lakossági ügyfelet lát el. A vezérigazga-
tó szerint az egyik legfontosabb a belvá-
rosi kerületekben történõ bõvítés lenne,
mert a sûrûn lakott városrészekben le-
het a leggazdaságosabb a távhõ, ami je-
lentõs környezetvédelmi javulást is ered-
ményez.

MTI

Vissza kell utasítani minden olyan
állítást, amely szerint a paksi atom-
erőmű akár most, akár a jövőben
bármiféle biztonsági kockázatot je-
lentene - mondta interpellációra vá-
laszolva Lázár János a Parlament
plenáris ülésén 2016. február 29-én. 

A Miniszterelnökséget vezetõ minisz-
ter kifejtette: Pakson ma több ezer em-
ber dolgozik azért, hogy a magyar lakos-
ság olcsó és biztonságos energiához jut-
hasson, és a mûködõ erõmû megfelel-
jen minden hazai és nemzetközi elõírás-
nak. Aki kétségbe vonja a magyar nuk-
leáris ipar teljesítõképességét, több ez-
er ember szakértelmét kérdõjelezi meg,
és az egyik legbiztonságosabb erõmû-
vel kapcsolatban kelt pánikot - idézte õt
a Promenád portálon Kutasi Roland. 

Ami a bõvítést illeti: „kulcsrakész”
atomerõmûvet vásárolunk az orosz
partnertõl - szögezte le a miniszter, rá-
mutatva, hogy az orosz félnek a paksi

bõvítésnél minden hazai és nemzetkö-
zi garanciális szabályt teljesítenie kell.
„Ennek hiányában nem fogjuk átvenni
és üzemeltetni az erõmûvet” - fogalma-
zott Lázár János, hozzátéve: a biztonsá-
gi technológiák tendereit rövidesen ki
fogják írni. 

A miniszter az áram árának 2015-ös
alakulására is felhívta a figyelmet. Né-
metországban ez kilowattonként 24 fo-
rint volt, míg hazánkban 15,50 forint.
De minden német háztartás minden ki-
lowattórát ezen felül 19 forinttal támo-
gatott. A különbözõ adók, hálózati és
koncessziós díjak, valamint a megújuló
energia támogatása eredményeként
Németországban - átszámítva - 90 forint
volt a lakossági áram bruttó ára kilowat-
tonként, míg Magyarországon ugyanez
36,50-be került. A miniszter szerint ar-
ról kell dönteni, hogy az áram 90 forint-
ba vagy 36,50-be kerüljön itthon a lakos-
ság számára.

Forrás: MVM Hírlevél

NFM: szükség van az állami 
szerepvállalásra az energiapiacon

Lázár János: a biztonságról, a paksi bõvítésrõl, az áram áráról

(F
O

T
Ó

: M
V

M
.H

U
)



2016. március-április 11

Sokan úgy gondolják, hogy 8-tól
4-ig vagy 9-től 5-ig dolgozni na-
gyon megterhelő. Mielőtt elmerül-
nénk az önsajnálatban, gondoljuk
meg, mi van azokkal, akik váltott
műszakokban dolgoznak, és sok-
szor vannak szolgálatban olyan-
kor, amikor pihenünk vagy al-
szunk. Márpedig komoly hatással
van az egészségre, ha nem 
nappal dolgozunk.

Sokan nem a szokásos munkaidõben
dolgoznak, hanem este, éjjel, hajnalban.
Az éjszakai mûszaknak megvannak a
maga elõnyei: lehet gyerek vagy tanulás
mellett csinálni, és sokszor jobban is fi-
zetik az éjszakásokat, mint a nappaloso-
kat. Ugyanakkor az orvosok nem gyõz-
nek figyelmeztetni, hogy a váltott mû-
szakban való dolgozásnak megvannak
a maga egészségügyi kockázatai: növe-
li bizonyos betegségek kialakulásának
esélyét, és rossz hatással lehet a 
dolgozók közérzetére is.

Egy 2014-es vizsgálat szerint a váltott
mûszakban dolgozóknál 42 százalékkal
valószínûbb a kettes típusú cukor-
betegség kialakulása. Ez feltehetõen
azzal van összefüggésben, hogy ilyen
munka mellett az alvás és ébrenlét 

természetes ciklusa felborul, emiatt
romlik az alvás minõsége, ami pedig in-
zulinrezisztenciához is vezethet.

Szintén 2014-ben látott napvilágot
egy tanulmány, amely szerint a váltott
mûszak rontja az agyi kapacitást: a kí-
sérleti alanyok rosszabbul teljesítettek
a memóriateszteken, lassabban oldot-
tak meg bizonyos feladványokat, és az
átlagos teljesítményük alulmúlta a kont-
rollcsoport tagjaiét.

Egy 2015-ös kutatás során ápolónõket
vizsgáltak, és azt találták, hogy a legalább
öt éve váltott mûszakban dolgozóknál
mindenféle szív- és érrendszeri megbe-
tegedés kockázata megnõ. Aki pedig leg-
alább 15 éve dolgozik ilyen munkarend-
ben, annál magasabb a tüdõrákos 
halálozás kockázata is.

A munkaidõ által megzavart alvás-
ébrenlét ciklus nem elhanyagolható té-
nyezõ.

A WHO 2007-ben felvette a karcinogén
(rákkeltõ) tényezõk listájára az éjszakai
vagy váltott mûszakokban való dolgozást,
mert az megzavarja a cirkardián ritmust,
vagyis az ember napi biológiai óráját.

Mi a napi biológiai óra,
azaz cirkardián ritmus?

Minden testi és agyi funkciónk egyfaj-
ta természetes ritmust követ; egy ciklus
egy napnak felel meg. A testünkben
mûködõ belsõ, biológiai óra szerint
változik naponta a testhõmérsékletünk,
az éberségi állapotunk és bizonyos hor-
monjaik szintje is. Például az átlagos
testhõmérsékletünk az alvás folyamán
nõ, egészen az ébredésig, majd a nap fo-
lyamán csökken, egészen az elalvásig -
legalábbis, ha rendszeres idõközökben
alszunk.Belsõ óránk mûködése több té-
nyezõn múlik: kulcsszerepet játszik
benne a fény - ezért gyakoribb az alvási
probléma a vakoknál. De hat rá a test-
mozgás, a hormonok koncentrációja és
a különbözõ gyógyszerek is. Sok olyan
tényezõ is van, ami megzavarhatja a
cirkardián óránk mûködését - a 

legismertebb ilyen a jetlag, amikor több
idõzónán át utazunk. A jetlaghez na-
gyon hasonló dolgot élnek át azok is,
akik váltott mûszakban dolgoznak.

A cirkardián ritmus megzavarása tü-
neteket is okoz. Ezek az emésztési zava-
rok, az ingerlékenység és a koncetrá-
ciós képesség csökkenése. De míg jet-
laget igen ritkán élünk át, a váltott mû-
szakban dolgozók szinte állandóan ki
vannak téve ezeknek a tüneteknek.

Miért függhet össze a 
megzavart cirkardián 

ritmus a betegségekkel?
Ha valakinek a belsõ órája megzavaro-
dik, mert például éjszaka kell dolgoznia,
az azt jelenti, hogy a szervezete már
nincs szinkronban a környezetével. Ide-
ális esetben a szervezet rövid idõ alatt al-
kalmazkodik a megváltozott körülmé-
nyekhez (ez történik, amikor elmúlik a
jetlag), de ha túl gyakran kell "újraszink-
ronizálni", az már a cirkardián ritmus
hosszabb távú felboroulását is eredmé-
nyezheti, ami betegségek okozója lehet.

Szakértõk felfedeztek egy fehérjét,
amely a cirkardián ritmus szabályozá-
sában vesz részt, de szerepe van a da-
ganatok kialakulásának megakadályo-
zásában is. A cirkardián ritmusmeg-
zavarása bizonyíthatóan hatással van
tehát a dagantok kialakulásának való-
színûségére; ezen túl a vérnyomásra, a
vér koleszterinszintjére is hat - így függ
össze a szív- és érrendszeri megbetege-
désekkel.

Mindezeken kívül a váltott mûsza-
kokban való dolgozás sok olyan egyéb
viselkedéses változással jár, amely már
önmagában is növeli bizonyos beteg-
ségek kockázatát. Így például az ilyen
munkában dolgozók nagyobb valószí-
nûséggel túlsúlyosak vagy elhízottak,
illetve nagyobb arányban dohányoz-
nak, és nagyon stressznek vannak ki-
téve.

Mit tehetünk mégis 
az egészségünkért?

A legtöbben nem jószántukból dol-
goznak váltott mûszakokban, hanem
kényszerûségbõl. Mit tehetnek õk még-
is az egészségük megõrzése érdeké-
ben?

● Ha éjszaka dolgozunk egy idõ-
szakban, akkor az utolsó néhány
napon próbáljunk 1-2 órával
elõbb felkelni és késõbb lefeküd-
ni. Ezzel megkönnyíthetjük, fo-
lyamatosabbá tehetjük a másik
mûszakra való átváltást.

● Adjunk magunknak több idõt az
új mûszakhoz való átállásra - anél-
kül, hogy megvonnánk magunk-
tól az alvást.

● Ha végzünk az éjszakai mûszak-
ban, vegyünk fel napszemüve-
get, hogy csökkentsük a minket
érõ fénymennyiséget.

● Próbáljunk meg rendszeres idõ-
közökben aludni a hét minden
napján - így a cirkardián óránk
könnyebben alkalmazkodik
majd a munkarendünkhöz.

Forrás: Medical News Today, 
www.hazipatika.com
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Csökkentse havi 
mobilszámláját!

Minden telefonálási szokásra és 
igényre megoldást nyújtunk. Cégek-
nek, magánszemélyeknek egyaránt!

Kedvezményes mobiltarifákat biztosítunk 
az EVDSZ tagok és családtagjaik számára
Amit biztosítunk: 

● Korlátlan belföldi tarifacsomag mellett alacsony
havidíjú, másodperc alapú tarifa.

● Akár személyes jelenlét nélküli gyors ügyintézés.
● A meglévõ számai bármely szolgáltatótól ingyene-

sen BEHOZHATÓAK.
● Kedvezményes készülékvásárlási lehetõség.
● Csoporton belül egymás közti DÍJMENTES 

beszélgetés.

Érdeklõdjön ügyfélszolgálatunknál!!!

Tel.: 0620/2123 456
e-mail: info@althon.hu

Althon Hungary Kft.
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Kedves Cirkuszbarátok!
A Fõvárosi Nagycirkuszban március 12-tõl augusztus 28-ig
látható vadonatúj, Atlantisz gyermekei címû elõadásunk, 
amely igazi kuriózum a magyar cirkuszmûvészet történetében. 
A Magyarországon még soha nem látott különleges technikának
köszönhetõen egyedülálló vízi cirkuszi show-t mutatunk be.

Örömmel tájékoztatjuk, hogy az EVDSZ tagjainak továbbra is
kivételesen kedvezõ jegyárakat kínálunk.

A kedvezmény mértéke:
Március – június: 40% hétköznap, 25% hétvégén
Július – augusztus: 25% hétköznap, 40% hétvégén 
*Kivéve: március 24., március 25., március 26., március 27., március 28., 
március 29., április 16., május 1., május 14., május 15., május 16., augusztus 20.

Jegyárak és megrendelõlap letölthetõ:
vd.hu/szolgáltatók/Fõvárosi Nagycirkusz
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Az egészségpénztári ügyfelek számá-
ra pozitív fordulatot hoztak a 2015. év
végi jogszabályváltozások, mivel
egyéni egészségpénztári számlájuk
terhére 2016. január 1-tõl kezdõdõen
új szolgáltatásokat is igénybe vehet-
nek és elszámolhatnak. A Vitamin
Egészségpénztár Igazgatótanácsa
február 29-i ülésén határozott, hogy
Pénztárunk is él a szolgáltatásbõvíté-
si lehetõséggel, és Vitamin Egészség-
és Önsegélyezõ Pénztárrá alakul át.

Az Önkéntes Kölcsönös Biztosító Pénztá-
rakról szóló 1993. évi XCVI. törvény 2015.
december 22-én kihirdetett módosításá-
ban az egyik fontos változás, hogy az
egészségpénztárak 2016. január 1-tõl ön-
segélyezõ szolgáltatásokat is nyújthatnak.
Ez azért elõnyös a pénztártagok részére,
mert egyrészt szélesebb körben tudják
felhasználni az egyenlegüket, illetve a vál-
tozás olyan pénztártagokat is érinthet,
akik eddig nem használták ki az egészség-
pénztár által elérhetõ lehetõségeket.

Például egy egészséges, fiatal, egyedül-
álló személy, akinek jellemzõen nincse-
nek vagy marginálisak az egészségügyi ki-
adásai, nagyobb eséllyel lehet egy elsõ la-
kóingatlanhoz kapcsolódó jelzáloghitel
törlesztõje. A jogszabályváltozások követ-
keztében, önsegélyezõ pénztári szolgálta-
tásként ennek a személynek már lehetõsé-
ge van felhasználni az eddig csupán gya-
rapodó, de érintetlen egészségpénztári
egyenlegét a hiteltörlesztés részfinanszí-
rozására. Sõt ebben az esetben akár nö-
velheti is befizetéseit. Aki pedig eddig
nem lépett be az egészségpénztárba, az
nagyobb motivációt érezhet. Az egészség-
pénztári felmérések és tapasztalatok azt
mutatják, hogy a tagok nem használják ki

a pénztártagság adta elõnyöket és lehetõ-
ségeket, pedig egy magyar állampolgár át-
lagosan évi 65 ezer forint egészségügyi
kiadást is elkönyvelhet. Ez az összeg a csa-
lád bõvülésével vagy a hozzátartozók be-
vonásával pedig meg is többszörözõdhet.

Számos olyan élethelyzet felmerül, ami-
kor extra kiadásokkal kell szembenéz-
nünk, például egészségügyi, iskoláztatási
vagy lakáscélú kiadások esetén. Ekkor biz-
tonságot jelent, ha egy megbízható, stabil
háttérrel rendelkezõ pénzügyi szolgálta-
tó is mögöttünk áll. A Vitamin Egész-
ségpénztár él a törvény adta lehetõ-
séggel, június 1-tõl – a Közgyûlés jó-
váhagyását követõen - Vitamin Egész-
ség- és Önsegélyezõ Pénztárra változ-
tatja nevét, ezáltal egy még szélesebb kö-
rû szolgáltatási portfóliót és magasabb
szintû ügyfélkiszolgálást tud nyújtani
több mint 23 ezer pénztártag számára.

Bõvülõ szolgáltatási paletta
Az MNB honlapján közzétett 2014. évi ön-
segélyezõ pénztári éves beszámolókban
közölt adatok alapján jól elkülöníthetõ
több olyan önsegélyezõ pénztári szolgál-
tatásfajta, amit egészségpénztáron keresz-
tül nem lehet finanszírozni, azonban az
önsegélyezõ pénztári tagok nagyobb
számban igénybe vettek. Ennek megfele-
lõen az egészség- és önsegélyezõ pénz-
tári szolgáltatások keretein belül (az
egészségpénztári szolgáltatásokon
felül) többek között igénybe vehetõ:
– lakáscélú jelzáloghitel törlesztésé-
nek támogatása: havonta a havi mini-
málbér 15 százalékáig, ami 2016-ban
legfeljebb évi 199 800 forintot jelent;
– beiskolázási támogatás: gyermeken-
ként évente a minimálbér összegéig, ami
2016-ban legfeljebb évi 111 000 forint;

– gyermekszületéssel kapcsolatos ellá-
tások: a kapott állami juttatás (GYED,
GYES, stb.) és az utolsó havi nettó bér
közötti különbözet mértékéig;

– munkanélküliségi ellátások: az ál-
láskeresési segély vagy járadék és az
utolsó havi nettó bér közötti külön-
bözet mértékéig.

2016. február 17-19.

Az MVM PA Zrt. Rekreációs Köz-
pontja Balatonfüreden, a megszokott

vendégszeretettel várt bennünket. A program az ADÉSZ
elnökségi ülésével kezdõdött. A napirend kiemelt témái
voltak az aktuális munkahelyi ügyek, Néber Tibor elnök
tájékoztatója az EVDSZ, MVM TSZSZ ülésekrõl és a mun-
káltató véleményezésre átadott, KSZ és eljárásrend mó-
dosítási javaslatainak megvitatása.

Hamvas István vezérigazgató és Bognár Péter humán
igazgató az MVM PA Zrt. 2015. évi tevékenységérõl és
2016. évi tervezett intézkedéseirõl tartott tájékoztatót.
Hamvas István hangsúlyozta: a 2015. évi termelési rekor-
dot úgy értük el, hogy a mûködésbiztonság követelmé-
nyeit is maximálisan betartottuk. Ismertette a 2015. évi
üzleti terv teljesítési adatait, a 2016-os célkitûzéseket. Ki-
emelte a 15 hónapos üzemanyagciklusra történõ átállás
jelentõségét, a nemzetközi vizsgálatok teljesítését
(WANO, OSART), társadalmi elfogadottságunk fenntar-
tásának fontosságát. Bognár Péter beszámolt a humán te-
rület múlt évi eseményeirõl és aktualitásairól, az idei fel-
adatokról. Többek közt a VBKJ és szociális megállapodás
eredményeirõl, korkedvezményes munkakörök helyzeté-
rõl, a hosszú távú humán erõforrás gazdálkodási tervrõl,
rendelkezési állományról, képzési folyamatok fejlesztésé-
rõl, KSZ és egyéb szabályozások módosításáról.

Bolvári László ügyvezetõ, a 19 éve megalakult Vitamin
Egészségpénztár mûködésérõl, fejlesztési terveirõl be-
szélt. Részletes adatokkal szolgált az EP vagyoni helyzeté-

rõl, a taglétszámról, szer-
zõdött munkáltatói és
szolgáltatói partnerekrõl,
elfogadóhelyekrõl, ked-
vezményekrõl. A pénztár
nem profitorientált, fõ
célja, hogy a munkaválla-
lók minél olcsóbban jus-
sanak hozzá a szolgáltatá-
saihoz. A megtakarítások
a tagság tartalékalapjául
szolgálnak.

Dr. Szilágyi József, az EVDSZ elnöke
az EVDSZ 2015 évi tevékenységét és
2016. évi tervezett programjait ismer-
tetve beszélt az elmúlt idõszak ered-
ményeirõl, a 2016. évi fõ célkitûzések-
rõl. A bérmegállapodások során cél a
reálkereset-növekedés elérése. Fontos
az ágazati szintû megállapodások ér-

vényre jutása a helyi megállapodá-
sokban. Szükséges a szakszervezeti
konföderációk összefogása az eddi-
gi eredmények megtartása és  to-
vábbiak megvalósítása érdekében.

Szalai Zsófia

A törvény esetenként 6 hónap várakozási idõt ír elõ a munkáltatói vagy egyéni tagdíjbefi-
zetés és a felhasználás idõpontja között. Ezt a táblázat várakozási idõ rovatában jelöltük. A
2016. június 1-jei indulást követõen tisztelt pénztártagjaink önsegélyezõ szolgáltatásokra
is igénybe vehetik a VITAMIN Egészségpénztári megtakarításuk azon részét, amelyet a meg-
elõzõ 180 napban folyamatosan számlájukon tartottak.

Önsegélyezõ szolgáltatás

Táppénz ellátás miatt kiesõ 
jövedelem pótlása

Rokkantsági járadék, ápolási 
díj kiegészítése

Megváltozott munkaképesség/
baleseti járadék jöv. pótlása

Kiesõ jövedelem pótlása
Szülési segély

Gyermekgondozási díj kiegészítése
Felsõoktatási költségtérítés
Gyermekgondozási segély 

kiegészítése
Beiskolázási támogatás

Közüzemi díjak támogatása védendõ
fogyasztónak minõsülõ tag részére

Temetési 
segély

Intézményi idõsgondozás 
kiadásainak finanszírozása
Munkanélküliségi ellátás

Tûz- és elemi kárhoz kapcsolódó 
segély

Lakáscélú devizaalapú jelzáloghitel 
törlesztésének támogatása

Ki veheti igénybe?

tag/szolgáltatásra jogosult

tag/szolgáltatásra jogosult

tag/szolgáltatásra jogosult

tag/szolgáltatásra jogosult
tag/szolgáltatásra jogosult
tag/szolgáltatásra jogosult
tag/szolgáltatásra jogosult

tag/szolgáltatásra jogosult

tag/szolgáltatásra jogosult

tag

tag/szolgáltatásra jogosult

tag/szolgáltatásra jogosult

tag/szolgáltatásra jogosult

tag

tag/szolgáltatásra jogosult

Összege
igazolt kiesés

összege
az ellátással 
azonosan

igazolt kiesés 
összege

igazolt kiesés összege
120.000 Ft

az ellátás 40%-a
111.000 Ft / év

az ellátással 
azonosan

111.000 Ft / év

16.650 Ft/ hó

tag esetén max. 
200.000 Ft, közeli 

hozzátartozónál 
nincs felsõ határ

max. 
28.500 Ft /hó

igazolt összeg

max.
16.650 Ft/hó

Várakozási idõ

nincs

nincs

nincs

nincs

180 nap
180 nap
180 nap

180 nap

180 nap

180 nap

nincs

180 nap

180 nap

nincs

180 nap

A Pénztár által június 1-tõl nyújtott önsegélyezõ 
szolgáltatásokat az alább táblázatban foglaltuk össze:

Változó név, bõvülõ szolgáltatások – 
Vitamin Egészség- és Önsegélyezõ Pénztár

Tájékoztató az ADÉSZ képzési programjáról
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Szokásos, tavaszt váró idõszakban
2016. február 25 és február 28-a kö-
zött tartottuk a PADOSZ bizalmi to-
vábbképzését. A képzésünk helyszí-
neként a már megszokott módon a
Balatonfüredi Rekreációs Központ
szolgált. Az idei képzés létszáma kö-
zel tíz fõvel meghaladta az elõzõ
évit. Sok új arccal, több bizalmi he-
lyettessel, és lelkes és érdeklõdõ ak-
tív taggal bõvült a képzésünkön
részt vevõk köre. A KSZB döntése
alapján az idei képzésünk 3,5 nap
terjedelmû volt, amely lehetõvé tet-
te nemcsak az aktuális ügyeink ala-
pos és közös áttekintését, hanem le-
hetõség adódott egy hosszabb kö-
zös elemzõ munka elvégzésére is. A
központilag szervezett programok
mellett alkalma volt a tisztségviselõ tár-
sainknak a központ egyéb szolgáltatásainak igénybevé-
telére, és a vidám zenés esten történõ kötetlenebb ki-
kapcsolódásra is.

A képzés programja a már több éves gyakorlatot követte. 
Meghívtuk és tájékoztatást adott számunkra és válaszolt

kérdéseinkre, az aktuális ágazati érdekvédelmi ügyekkel
kapcsolatban az EVDSZ elnökhelyettese Téglás József.  

A füredi képzésünk mindig kiemelt programja az Atom-
erõmû vezérigazgatójának és humánigazgatójának elõadá-
sa és azt követõ fóruma. Az idei évben se volt ez másként.
A képzésünk keretén belül, a csütörtök délután teljes egé-
szében errõl szólt. Az Atomerõmû 2015 évi eredményeirõl
szóló tájékoztatást követõn, a két vezetõ felváltva válaszolt
a tisztségviselõk által feltett kérdésekre.

A pénteki napot a 2015 évi költségvetésünk elfogadásá-
ra a 2016. évi tervünk megvitatására szántuk. E blokk ke-
retén belül itt kívántuk megvitatni a PADOSZ Alapszabály
módosítását is. Az elõterjesztések a PADOSZ KSZB szint-
jén elõzetesen megvitatásra kerültek és azok ajánlásként
lettek a KBT elé terjesztve, döntéseket azonban egyik té-
mában se hoztunk. Ennek az oka, az egyik fõbizalmi tár-
sunk által tett ügyrendi kifogás volt, amelyet a KBT tudo-
másul vett, és úgy döntött, hogy a témákkal kapcsolatos
döntéseit egy késõbbi idõpontban, és a PADOSZ székhe-
lye szerinti helyszínen fogja meghozni. 

A péntek délutáni program elsõ elõadója Tóth Andrea
Terézia a „forró drót” újság szerkesztõje volt, aki egy ani-
mációs film bemutatása mellet, tájékoztatást adott a tiszt-
ségviselõknek az EVDSZ tagkártya szolgáltatási lehetõsége-

irõl. Elõadásában külön hangsúlyozta és ismertette a Tol-
na megyei térségben lévõ szolgáltatókat. 

Szintén péntek délután tudott a PADOSZ meghívásá-
nak eleget tenni Gál Rezsõ az MVM TSZSZ elnöke a LIGA
társelnöke. Elõadásában aktuális társaságcsoporti és LIGA
ügyeket érintett. A tisztségviselõkkel ismertette az MVM
TSZSZ bér-megállapodási ajánlatát. Elõadása után válaszolt
a tisztségviselõk által közvetlenül feltett kérdésekre.

A péntek délutáni program a bizottsági beszámolókkal
folytatódott. Ekkor került sor a Segélyezési Bizottság, a
Sport Szabadidõ Bizottság, a Kulturális Bizottság, a Nyug-
díjas Tagozat, és a Kékvirág Alapítvány beszámolóinak
megvitatására.

A szombati napon a PADOSZ elnöke részletes beszá-
molót adott a PADOSZ 2015 évi fõbb eseményeirõl, majd
ezt követõn a fõbizalmi egységek jelen lévõ vezetõi (illet-
ve helyetteseik) számoltak be az általuk már írásban le-
adott – és a tisztségviselõknek kiosztott – 2015. évi mun-
kájukról.

A szombati napon került sor a Tagszervezõ munkabi-
zottság beszámolójának a megvitatására. A bizottság veze-
tõje Weisz Mátyás véleményalkotásra kérte a tisztségvise-
lõket a bizottsági megállapításokkal kapcsolatban.  A tiszt-
ségviselõk nem vitatva a bizottság megállapításait, hozzá-
szólásukban megerõsítették annak sorrendiségét, illetve
tettek újabb javaslatot is a tagszervezés hatékonyabbá té-
tele érdekében.

A szombati napon került elõterjesztésre a szakszerveze-
tek együttmûködése továbbfejlesztési szükségességének
kérdésköre.  Lõrincz László a téma elõterjesztõje elmond-

ta, hogy a szakszervezetek együttmûködését szorosabbá
kell tenni. Lõrincz László kérte a tisztségviselõket, hogy e
témáról folytassanak le tagtársaikkal beszélgetéseket, és
azokkal kapcsolatos tapasztalatikat   jutassák el a PADOSZ
vezetéséhez.

A szombat délután dr. Kiss Mihály és dr. Molnár Péter
elõadásáról, és azzal egybekötött konzultációról (tapaszta-
latcserérõl) szólt. A két munkajogász ismertette azokat a
tanulságos munkajogi pereket, amelyekben a PADOSZ-
nak meghatározó szerepe volt az elmúlt idõszakban. Elõ-
adásukban nemcsak a sikeres ügyekrõl, hanem a vesztes
perekrõl is szót ejtettek, közösen értékelve és levonva
mindegyik esetbõl a tanulságokat. 

A szombat este a régi (új) ifjúsági tagozati és kulturális
bizottság által szervezett vidám vetélkedõvel színesített
táncos esttel zárult.

A vasárnap délelõtt került sor a már hagyományos PA-
DOSZ fórumra.  A tisztségviselõ társainknak itt nyílott le-
hetõségük közvetlen és nyílt kérdések feltételére a PA-
DOSZ, az ÜT az MvB jelen lévõ vezetõinek. 

A jelenlévõk többségi visszajelzései alapján a képzésünk-
rõl elmondhatjuk, hogy az a célját elérte.  

Bízunk benne, hogy a pozitív élmények, a közösen át-
élt három és fél nap segíteni fogja az egyetértésünket, az
együttmûködésünket, mert tudjuk, hogy:

„Együtt erõsebbek vagyunk”

Bocsor István 
PADOSZ tisztségviselõ

A Mûszakos Dolgozók Ér-
dekvédelmi Szervezete
2016.02.29-03.02 között tar-
totta meg tisztségviselõinek
képzését az MVM Paksi
Atomerõmû Zrt. Balatonfü-
redi Rekreációs központjá-
ban. Az elsõ nap Kisgyörgy
Sándornak, az ÉTOSZ Egye-
sülés igazgatójának elõadá-
sát hallgathattuk meg, a
szakszervezetek magyaror-
szági szerepérõl, helyzetérõl és jövõbeni
lehetõségeirõl. Szóba került az átképzés, a
munkajogi védelem, segélyezés, tagtobor-
zás, tagszervezés, az érdekegyeztetés or-
szágos felépítése és az is, hogy ezek mi-
ként mûködnek más országokban. A má-
sodik napon csatlakozott hozzánk Dr.
Hovánszki Arnold jogi szakértõnk, akinek
segítségével megvitattuk Alapszabályunk-
kal, illetve az Alapítványunkkal kapcsola-
tos változások tervezetét. Aktualizáltuk a
törvényi változásoknak megfelelõen a
Számviteli Politikánkat és a Segélyezési
Szabályzatunkat. Budapesti vendégeket is

fogadtunk Dr. Szilágyi Jó-
zsef (EVDSZ) és Gál Rezsõ
(MVM TSZSZ) elnök urak
személyében, akik a villa-
mosenergia-ipari ágazat és
az MVM csoport aktuális
teendõirõl, problémáiról,
feladatairól illetve a LIGA
szakszervezetekkel kapcso-
latos legfrissebb hírekrõl
számoltak be. Délután a
Küldöttgyûlés áttekintette

az elmúlt év költségvetési tényeit és meg-
tárgyalta a MÉSZ 2016-os pénzügyi terve-
zetét, valamint a szervezet mindennapi
életével kapcsolatos kérdéseket. Estén-
ként kötetlen beszélgetések formájában,
kisebb csoportokba verõdve osztottuk
meg egymással a nap közben felmerült
kérdésekkel kapcsolatos gondolatainkat.
A képzés utolsó napján Hamvas István ve-
zérigazgató urat, Bognár Péter humán
igazgató és Cziczer János üzemviteli igaz-
gató urak kíséretében köszönthettük kö-
reinkben. Vezérigazgató úr értékelte a
Paksi Atomerõmû történetének legsike-

resebb évét, ismertette a 2016-os eszten-
dõ elõttünk álló feladatait, majd a szokásos
kérdez-felelek következett, amikor a min-
ket leginkább foglalkoztató témákból te-
hettük fel kérdéseket (pl. a munkaközi
szünet, a „8 óra 20 perc”, ki ne ismerné ezt

a problémát az többségi állami tulajdonú
vállalatok dolgozói közül?).

A képzés zárásaként ismét megállapíthat-
tuk, hogy feladatunk lesz bõven az idén is!

Horváth László „Bagoly” 
MÉSZ tisztségviselõ

MÉSZ tisztségviselõk továbbképzése Balatonfüreden

Bizalmi képzést tartottunk Balatonfüreden…
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Jelentõs számú részvétel és nagy ér-
deklõdés kísérte a Paksi Atomerõ-
mû Dolgozóinak Szakszervezete 
(PADOSZ) Nyugdíjas Tagozatának
március 3-i éves közgyûlését, amelyet
a Paksi Atomerõmû Nyugdíjas Klub
Egyesület helyiségében tartottak.

Lõrinc László, a PADOSZ elnöke tájé-
koztatást adott a Paksi Atomerõmû múlt
évi termelési eredményeirõl, jelentõsebb
eseményeirõl, majd ismertette a PA-
DOSZ 2015. évi tevékenységét. Kiemel-
te, hogy a társaságcsoporti megállapo-
dásban a keresetszínvonal növekedés
mértékeként 2,5%-ot rögzítettek. Kitért
a lapokban 2014 decemberében megje-
lent, de hivatalosan meg nem erõsített
800 fõs létszámleépítésrõl szóló sajtóhí-
rekre, amelyek kapcsán több komoly lé-
pést tett a PADOSZ. Eredményeként
könyvelhetõ el, hogy Pakson nincs lét-
számleépítés, elálltak a menedzsmentvál-
tástól, és megkezdõdtek az egyeztetések
a Paksi Atomerõmû (Paks I.) jövõjét érin-
tõ foglalkozási megállapodásról. Szólt a
férfiak 40 éves munkaviszony utáni
nyugdíjazása érdekében indított aláírás-
gyûjtésrõl. A PADOSZ és a MÉSZ közös si-
kereként említette, hogy a vitatott, a nem
minden formális adattal rendelkezõ sze-
mélyek korkedvezménye ügyében a
munkáltató eljár a nyugdíjintézet felé. A
múlt õsszel jelentõs kft.-s munkavállalói
átszervezés zajlott, amely során PA-
DOSZ a nagyarányú kft.-s tagságát kép-
viselve tárgyalt a munkáltatóval, és végül
a munkavállalók számára elfogadható

megállapodás született. A PADOSZ tag-
létszáma stabil, minimális növekedés ta-
pasztalható. A múlt évben létrehozott
tagszervezõ és költségvetési bizottság
eredményes munkát végzett, javaslatai-
kat a továbbiakban figyelembe veszik.
Az ifjúsági tagozat újjáélesztése kezdeti
szinten áll, a nyugdíjas tagozat mûködé-
se erõs, kiegyensúlyozott. Lõrincz László
az idei év kihívásai közt említette a bér-
tárgyalások eredményes lebonyolítását.
Az esetleges konfliktushelyzethez kéri a
Nyugdíjas Tagozat támogatását. A 
PADOSZ további tervei között szerepel
a VKF szintjén történõ eredményes tár-
gyalás, az ágazati, társaságcsoporti sze-
repvállalás fenntartása, továbbá a nem-
zetközi kapcsolatok és a helyi szintû
együttmûködések erõsítése.

Weisz Mátyás, a PADOSZ elnökhe-
lyettese az ez évi bértárgyalások helyze-
tének ismertetése során elmondta, hogy
a munkáltatói és a munkavállalói oldal
között nincs közeledés. A múlt évben a
Paksi Atomerõmûnek jelentõs termelés
eredményeket hoztak a munkavállalói,
ezért a nyereségbõl a munkavállalóknak
is részesülniük kell. 

Majoros János tagozatvezetõ miu-
tán kérte a jelenlévõket, hogy az elhuny-
takról egyperces néma csenddel emlé-
kezzenek, ismertette a Nyugdíjas Tago-
zat tavalyi és ez évi eddig lezajlott esemé-
nyeit. Szólt a majálisról, a PADOSZ-bál-
ról, a kiváló aktivisták kitüntetésérõl, a se-
gélyezésekrõl, a PADOSZ-újságról, a
nyugdíjasokkal kapcsolatot tartó össze-
kötõk munkamegbeszélésérõl, a balaton-

füredi továbbképzésrõl, az EVDSZ jubi-
leumi konferenciájáról, a tagozatnak a
többi bizottságban való támogató köz-
remûködésérõl, valamint a demonstrá-
ciókról.

Begitter Henrikné, az EVDSZ Nyug-
díjas Tagozatának elnöke dicsérettel
szólt a paksi szakszervezeti vezetõkrõl
és munkatársaikról. Tájékoztatást adott a
tagozat iparági szintû feladatairól, a LIGA
nyugdíjas bizottságában való tevékeny-
ségrõl, az Emberi Erõforrások Miniszté-
riumával való kapcsolatról. Kiemelte a
nyugdíjasok demonstrációkon való meg-
jelenésének fontosságát, valamint a 
Forró drót szakszervezeti lap nyugdíja-
sokhoz történõ eljuttatásának jelentõsé-
gét, mivel a lap sok hasznos információt
tartalmaz számukra. 

Vida György tagozatvezetõ-helyettes
röviden beszámolt az EVDSZ Nyugdíjas
Tagozatának ülésérõl, és kiemelte, hogy
az EVDSZ elnöke minden alkalommal
megtisztelte jelenlétével a résztvevõket.

Germán Endre, a Nyugdíjas Tago-
zat társvezetõje elmondta, hogy immár
1800 nyugdíjas érdekében járnak el. Ez
év elején a Paksi Atomerõmû humán
igazgatójával megbeszélést folytattak,
amirõl a PADOSZ újságban már beszá-
moltak, és az Atomerõmû újságban is
hírt adnak. Tárgyaltak többek között a
MEDICOVER és a paksi Gyógyászati
Központ szolgáltatásainak igénybe véte-
li lehetõségeirõl, a paksi és a balatonfü-
redi Nyugdíjas Klub Egyesület szponzo-
rálásáról, a blokkévfordulók kapcsán a
nyugdíjasok megemlékezésérõl. 

Szó esett a Paks II. bõvítés kapcsán fel-
merült igényrõl, amely szerint a majdani
munkavállalók felvételekor – azonos
esélyegyenlõség mellett – részesítsék
elõnyben a már jelenleg is az erõmûben
dolgozók családtagjait, gyermekeit, de e
tekintetben a humán igazgató nem volt
illetékes nyilatkozni, errõl a Paks II. veze-
tõivel kell egyeztetni. 

Kerepesi Ottó, a Paksi Atomerõmû
Nyugdíjas Klub Egyesület elnökhelyet-
tese rövid ismertetést adott a klubról,
amely tagjainak száma közel 200 fõ, és 
jelenleg 50-en várnak felvételre. Prog-
ramjaik közt kirándulások, színházláto-
gatások, kézmûves foglalkozások és
sportjátékok szerepelnek. A Nyugdíjas
Tagozat és a nyugdíjas klub között 
nagyon jó az együttmûködés, sokan
mindkettõnek tagjai. 

A továbbiakban a közgyûlés résztve-
või kérdéseket tettek fel, amelyekre hely-
ben választ is kaptak. 

A közgyûlés befejezõ része ünnepi
hangulatban telt, hiszen elismerések 
átadása, köszöntések következtek. Öt 
évtizedes szakszervezeti tagsága elisme-
réseként emlékplakettet vehetett át: 
Lovászi Zoltán, Gócza Levente, Baloghné
Szabó Margit, Béda Péter, Jantner 
Jánosné, Mazán Lászlóné, Nyul Károly,
Schreiner Ferencné, Tomolik Pálné,
Tóth Lászlóné, Varga László. A múlt 
évben nyugdíjba vonultak kristálypoha-
rakat kaptak, a közelgõ nõnap alkalmá-
ból pedig virággal és ajándékkal köszön-
tötték valamennyi hölgyet. 

Lovásziné Anna

A 2015. decemberben véget érõ megbízás a Ta-
gozat elnöki és helyettesi tisztségét érintette. A
tavaly elhatározott módon 2016. március 16-án
közgyûlés keretében került sor a tisztújításra.

A közgyûlés elsõ napirendi pontként, a vendégeként
résztvevõ Németh Lajos Elektromos Szakszervezet
elnökének tájékoztatóját hallgatta meg, mely az ot-
tani alapszabály- módosítás mibenlétét és okát taglal-
ta. A beszámoló után vendégünk távozott. Ezután
Majoros János, a Jelölõ Bizottság nevében közölte,
hogy a tagozat részérõl újabb jelölés nem történt, az
eddigi elnök asszony Begitterné Hédike és helyette-
se Vida György, mint egyedüli jelöltek kerültek a sza-
vazólapra. Közölte azt is, hogy ha van más jelölt a je-
lenlévõk részérõl, azt most tegyék meg, mert e nél-
kül a szavazólapra nem kerülhet fel más név.

A szavazólapok, átvétel ellenében, kiosztásra kerül-
tek, és a kitöltés után az urnába lehetett helyezni azo-
kat. Maga a szavazás kb. 15 perc alatt lezajlott.
A számlálást Dr. Szilágyi József és Majoros János végezte.
Eredmény: 13 db szavazólapból egy érvénytelen volt.  
A jelöltekre: Begitterné Hédike 12 szavazatot, Vida
György 11 szavazatot kapott.

A szavazólapok, mivel 5 fõ hiányzott az ülésrõl, a 
titkárságon pár napig megtekinthetõk.

A régi-új elnök asszony és helyettese köszönetet
mondtak a bizalomért és ígérték, hogy tõlük telhetõ-
en meg is felelnek annak! 

Azután Dr. Szilágyi József  EVDSZ elnök közölte a
tagozattal, hogy az ülés után, ugyanezen a helyszínen

sajtótájékoztatót tart az EVDSZ és a BDSZ szakszerve-
zetek az iparágban, a bértárgyalással kapcsolatosan
kialakult konfliktus helyzetrõl. Ennek szövege a 
Forró Drótban megtalálható, ezért nem idézem.

Mivel még készülnie kellett a tájékoztatóra, megkö-
szöntük az elnök jelenlétét, tájékoztatóját és a segítsé-
gét, és elköszöntünk tõle.

Az „egyebek” napirendi pontban Bakai Lehel röviden
tájékoztatta a tagozat az Egymásért Együtt Alapítvány
jelen helyzetérõl. Az 1992-ben alakult alapítvány az ipar-
ág dolgozóinak rehabilitációját és segélyezését tûzte ki
célul. Három évvel ezelõttiig elegendõ támogatást kap-
tak, azóta csak öt társaság segíti õket. Az egész iparág-
ból fogadnak el jelentkezést rehabilitációra. Ezeket

Keszthelyen, Gyulán, Balatongyörökön lehet végre-
hajtani. Fõleg ízületi és porckopási (gerinc és térd) 
betegségek, mozgáskorlátozó bántalmak idõleges
helyrehozása, javítása a cél. Kérik az adó 1 %-os részé-
nek átengedését az Alapítvány részére.

Mivel más hozzászólás nem volt, elnök asszony meg-
köszönte a részvételt és bezárta az ülést.

Aki ráért a tagozatból, ott maradt a sajtótájékozta-
tón idejére is. Dr. Szilágyi József EVDSZ elnök beszé-
dén, a higgadt, meggondolt elõadásán el lehettünk
ámulva. Remek beszéd volt!

A Hír tv és néhány rádióriporter volt jelen a tájékoz-
tató idején. Ezután búcsúztunk és hazaindultunk.

Vida György

Közgyûlést tartott a PADOSZ Nyugdíjas Tagozata 

Az EVDSZ Nyugdíjas Tagozatának tisztújító Közgyûlése
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A Pannónia Egészség- és Önsegélyezõ
Pénztár 2016. március 30-ai küldött-
közgyûlése jóváhagyta a Pan-
nónia Egészségpénztár 2016.
április 1-jével történõ befo-
gadását. A beolvadás után
Pénztárunk tagsága meg-
közelíti a 11 ezer fõt, to-
vábbá mintegy 2.400 szerzõ-
dött egészségpénztári szol-
gáltató és közel 1.000 egész-
ségkártya elfogadó partner-
rel áll tagjaink szolgálatában.

Az elkövetkezõ hetekben megtörté-
nik az Egészségpénztár kártyarendsze-
rének átvétele, azt a beolvadó egész-
ségpénztári tagok folyamatosan elér-
hetik Pénztárunkból is.

A küldöttközgyûlés döntése alapján
az egészségpénztári kártyarend-
szer 2016. július 1-jétõl a teljes
pénztári tagságra kötelezõ jelleg-
gel kiterjesztésre kerül, a kártyák
megküldése várhatóan július-augusz-
tusban megtörténik. A kártyarendszer-
rel kapcsolatos tudnivalókról az éves

számlaértesítõvel együtt tájékoztatjuk
tagjainkat, várhatóan május végéig.

Alapszabályunk módosí-
tásából kiemelendõ: a
szolgáltatásaink köré-
ben apróbb változtatá-
sok történtek, egyes el-
járási szabályok ponto-
sításra kerültek; rögzítet-
tük az egészségpénztári
kártyarendszer szabályait.

Tagdíjfelosztás

A tagdíjfelosztási arányok kedvezõen
módosultak, 2016. április 1-jével két új
felosztási sávot vezettünk be. A tagdíjbe-
fizetések tartalékok közti felosztása a
lenti táblázatban látható.

A Pénztár a befizetések sávozása so-
rán a tárgyév január 1. és december 31.
között beérkezõ befizetéseket veszi fi-
gyelembe. A 2016. április 1. – 2016. de-
cember 31. idõszakban történõ befi-
zetések esetében a Pénztár az éves sá-
vokat idõarányosan alkalmazza.

Nyugdíjpénztár
A pénztári törvény 2015. decemberi
módosítása következtében szolgálta-
tásainkban 2016. április 1-jétõl vál-
tozások következnek be:

■ új lehetõség: a felhalmozási szakaszban
lehetõvé válik egyösszegben vagy jára-
dékban a részösszegû nyugdíjszolgálta-
tás – tehát nyugdíjszolgáltatás mellett
lehet folytatni a tagdíjbefizetést 

■ a járadékszabályozás: a pénztári tör-
vény alapján kötelezõen kínált jára-
dékokat a Pénztár eddig is nyújtotta,
legfontosabb változás, hogy a jövõ-
ben a járadék legalább 5 éves idõtar-
tamú lehet

A pénztári szolgáltatási lehetõségek összes-
ségében bõvülnek, a pénztáraknak egysé-
ges szolgáltatási típusokat kell kínálniuk, de
továbbra is a pénztártag választja ki, hogy mi-
lyen szolgáltatási módozatot igényel.

Tagdíjfelosztás
2016. január 1-jétõl a Nyugdíjpénztárban
a tagdíjbefizetések tartalékok közti fel-
osztása egy újabb sávval bõvült: az évi
1.500 ezer forint feletti (egyéni és mun-
káltatói) tagdíjbefizetések 100%-ban az
egyéni számlára kerülnek. Az ún. „befek-
tetõi sáv” azon tagok számára kedvezõbb,
akik nagyobb összegû megtakarításaikat
a nyugdíjszámlájukon helyezik el – be-
fektetési jelleggel. Az utóbbi években egy-
re több tagnál jelennek meg sokmilliós
egyéni befizetések is, a „csúcs” a 10 mil-
lió forint körüli összeg. A kedvezõ hoza-
mok, a biztonság és a hozamok kamatadó
és eho mentessége az utóbbi években te-
hát egyre több tagunk számára volt von-
zó befektetési lehetõség – a változtatás
ezt a célt kívánja erõsíteni, segíteni.

Pannónia Pénztárak

Kedvezõ változások a Pannónia Pénztáraknál
Egészség- és Önsegélyezõ Pénztár – új lehetõségek

Ifjúsági Tagozatunk képviselõ testülete a 2016. év 
elsõ ülését március hónapban tartotta. Téglás József
– EVDSZ elnökhelyettes – beszámolt a fiataloknak
a 2015. év eseményeirõl, elért eredményeirõl, a
2016. év feladatairól, terveirõl és a LIGA jelenlegi
helyzetérõl. A beszámolót követõen, mint minden
év elején, a programok és költségek átbeszélése, 
tervezése volt az elsõdleges feladat.

Idén három üzemlátogatást tervez az EVDSZ IT.
A nagy érdeklõdésre való tekintettel idén kétszer
is szervezünk Mercedes gyárlátogatást, tavasszal
és õsszel, valamint két napban a Mátrai Erõmûvet
látogatjuk meg. Az ifjúsági találkozó – az elmúlt év
tapasztalatai és a visszajelzések alapján – nyári
idõpontban kerül megszervezésre, 60 fõs létszám-
mal. A részletes programterv, véglegesítés után
mindenki számára elérhetõ lesz a honlapunkon
(www.vd.hu/ifjusagitagozat).

A vezetõség két éves mandátuma idén lejárt,
ezért tisztújításra is sor került az ülésen. Az elõ-
zetesen beérkezett javaslatok alapján, az elnök és
a társelnök személyét illetõen egyértelmû és
egyhangú döntés született. Az EVDSZ Ifjúsági
Tagozat régi/új elnöke Keindl Zoltán – az Elekt-
romos Szakszervezet Ifjúsági Bizottságának el-
nöke, egyben a LIGA Szakszervezetek Ifjúsági Bi-
zottságának tagja – lett, míg társelnöknek 
Deák Dórát választották a képviselõk. Dóra 2013-
tól képviseli a DÉMÁSZ Szakszervezet fiataljait.
Fontosnak tartja a fiatalok folyamatos tájékozta-
tását, a várható munkahelyi változásokról, a kö-
rülöttük zajló eseményekrõl, és a szakszervezet
által nyújtott kedvezményekrõl, lehetõségekrõl.

Gratulálunk a megválasztott elnöknek és társ-
elnöknek!

Szerzõ: VIFI
EVDSZ IT tisztújítás: 
Keindl Zoltán elnök és Deák Dóra társelnök
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Tagdíjfelosztási sávok és arányok 2016. január 1-jétõl
Éves halmozott sávok

0 – 200.000 Ft*

200.001 – 800.000 Ft

800.001 – 1.500.000 Ft

1.500.000 Ft felett

Egyéni 
számlára

95,2%

96,0%

99,0%

100,0%

Mûködésre

4,7%

4,0%

1,0%

-

Likviditási 
tartalékba

0,1%

-

-

-
* új belépõknél 4.000 Ft a belépési díj az elsõ két havi tagdíjból
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A 2015. évben Inotáért díjban 
részesült a közösségi élet és a 
hagyományok ápolása terén 
végzett munkája elismeréseként az
Inotai Készenléti lakótelepen élő
Koczka Sándorné, aki már 16 éve
vezeti az erőmű nyugdíjas 
klubját. Őt kérdeztük a csoport 
életéről és saját pályafutásáról.

2000-ben szûnt meg az Inotai Hõerõmû,
azonban az 1987-ben alakult nyugdíjas
klubja azóta is töretlenül mûködik, sõt,
taglétszámuk nõ. Vezetõjük 16 éve Kocz-
ka Sándorné, aki sikeres közösségi mun-
kájáért tavaly Inotáért díjat vehetett át
az önkormányzati képviselõ-
testület döntése nyomán.

– 1989-ben léptem be az erõmû nyug-
díjas klubjába, amikor nyugdíjba men-
tem. 10 év múlva választottak meg a klub
elnökévé, azóta látom el a vezetõi felada-
tokat. Munkámból adódóan rendelkez-
tem vezetõi tapasztalatokkal, amelyet jól
tudok hasznosítani a klubban. Nagyon jó
az együttmûködés a vezetõtársaimmal
is, akik szintén aktívan látják el a felada-
taikat. Fontos számomra, hogy szeretet-
tel legyünk egymás iránt, becsületesek,
tisztességesek legyünk egymással szem-
ben. Ezt igyekszem megvalósítani a tár-
saságban. Úgy érzem, hogy a szeretet az,
ami összetart bennünket. Mindenki fel-
szabadultan van jelen közöttünk, egyfor-
mán tekintünk minden tagunkra, bármi-
lyen végzettségû, életmódú – kezdte
meg a klub ismertetését Koczka Sán-
dorné, lakótelepi otthonában történõ be-
szélgetésünk során. Elõkerült a klub Te-
rike néni által precízen összeállított éves
programja is. Azt mondja, nagyon figyel-
nek arra, hogy teljesen politikamente-
sen mûködjön a klub. 

– Havonta egyszer gyûlünk össze az
Inotai Közösségi Házban, és emellett ál-
talában van még egy programunk min-
den hónapban: kirándulás, fürdõzés
vagy városnézés. Sokoldalúan érdeklõdõ
a társaságunk, például szeretjük az irodal-
mat, szívesen nézünk meg kiállításokat.
A klubfoglalkozásainkon minden alka-
lommal olvasunk verset, beszélgetünk az
adott hónap aktualitásairól, ünnepeirõl.
Ilyenkor szoktuk megtervezni a követke-
zõ kirándulásunkat, programunkat is.
2017-ben tarjuk majd a 30 éves évfordu-
lónkat – mondja örömmel Terike néni,
aki egyébként klubelnöki tisztségén túl
más társadalmi tevékenységben is aktív
a mai napig. Tagja az EVDSZ Nyugdíjas
Tagozatának, évente többször vesz részt
Budapesten, az összejöveteleiken. 

– Azért is érdekes ez számomra, mert
így az egész iparág mûködését, helyzetét
pontosan tudom követni. Ezen kívül én
képviselem Inotát az Ajkai Erõmû Nyug-
díjasokért Alapítvány kuratóriumában,
ahova szintén évente több alkalommal já-
rok. Mindemellett pedig 1995 óta lakóte-

lepi házunk közös képviselõje va-
gyok, melyet szintén társadalmi
munkában végzek – sorolja jelen-
legi tevékenységeit, mely valóban
tiszteletre méltó. Csodálkozva hal-
lom a születési dátumát, szemé-
lyén és aktivitásán egyáltalán
nem látszik meg a kora. 

– Várpalotán születtem, 1933-
ban, 3-an vagyunk testvérek.
Édesapám Budapestrõl jött Pét-
fürdõre dolgozni, itt ismerkedett
meg az édesanyámmal, akinek
apja Várpalotán volt bányász. Így
a szüleim itt telepedtek le. Azon-
ban egy munkalehetõség miatt
10 éves koromban Nyergesújfalu-
ra költöztünk. Itt éltem meg az
egész 2. világháborút. 

Nyergesújfalun két évet végez-
tem kereskedelmi középiskolá-
ban, ahol többek között gyors- és
gépírást is tanultam. 10 év után,
1953-ban költöztünk vissza Vár-
palotára – részletezi gyermekko-
rával kapcsolatban. Az Inotai Hõ-
erõmûben helyezkedett el, férjé-
vel is itt ismerkedett meg. 1955
óta laknak a Készenléti lakótele-
pen. Férje nagy tudású vegyész-
mérnök, üzemvezetõ volt az erõ-
mûben. Koczka Sándorné kezdet-
ben az anyagosztályon kötbér-
ügyi elõadóként, majd vállalati
statisztikusként dolgozott. 

– Könnyen és szívesen tanul-
tam mindig, így közben leérett-
ségiztem Székesfehérváron, a
közgazdasági technikumban. Bár
nem volt egyszerû a tanulás a kis-

lányunk mellett, mert a férjemmel mind
a ketten tanultunk. A közgazdaságtan te-
rületén fõiskolai szintû tanfolyamokon
statisztikát, tervezést, szociálpolitikát,
munkaügyet tanultam, és elvégeztem az
akkoriban kötelezõ marxista egyetemet.
Ezekkel a végzettségekkel lettem 1973-
ban a munkaügyi osztály vezetõje, 16
éven keresztül – mondja munkájával
kapcsolatban, és kiemeli, hogy  mindig
szerette az egyszerû embereket, közel
álltak hozzá.

– A mai napig megszólítanak az utcán
olyanok, akikkel annak idején munka-
ügyi kapcsolatban voltam. Mindig végez-
tem társadalmi munkát is, legtöbbet a
szakszervezetben dolgoztam, mert ott
tudtam legjobban az egyszerû embere-
kért harcolni. Ez nagyon fontos volt szá-
momra, és a mai napig is az – hangsú-
lyozza. Munkáját jutalmazták is kiváló
dolgozó és szakszervezeti ezüstérem ki-
tüntetéssel, de örömmel mutatja a leg-
utóbbi, városi díjat is. Terike néni 82 éve-
sen is mozgalmas életet él, közösségi te-
vékenységei mellett örömmel segít a csa-
ládjának is. Azt mondja, tesz is érte, hogy
aktív maradhasson: rendszeresen torná-
zik, egészségesen étkezik, csiszolja az el-
méjét is, naplót ír, háztartási pénztár-
könyvet vezet. Sokan keresik fel, hogy
segítsen nekik például levelet írni, vagy
valamilyen áramszolgáltatási problémát
megoldani. Mindig készséggel áll rendel-
kezésükre. Ma már egyedül él, férje 13
éve hunyt el. Családja körében nagy a
szeretetteljes összetartás, mely boldog-
sággal és büszkeséggel tölti el.

Forrás: Várpalotai Hírek
Szerzõ: Szabó Péter Dániel

SSSSzzzzeeeerrrreeeetttteeeetttt tttteeeellll   aaaa  kkkköööözzzzöööössssssssééééggggéééérrrrtttt
Koczka Sándorné örömmel tevékenykedik a közösség érdekében

A Villamosenergia-ipari Nyugdíjas Alapítvány nevében köszönetünket 
fejezzük ki a személyi jövedelemadó 1%-ának felajánlásáért!

Villamosenergia-ipari Nyugdíjas Alapítvány
2800. Tatabánya Gál István lakótelep 803.3/8.
Adószámunk: 19148793-1-11
Tisztelt Kollégák, Adományozók!
A Villamosenergia-ipari Nyugdíjas Alapítvány nevében köszönetünket fejezzük ki a személyi jövedelem-
adó 1%-ának felajánlásáért. Ez az összeg 2014. évi bevallások alapján 743.812,- Ft volt, amit a NAV az 
alapítványnak 2015-ben átutalt.
Köszönetet mondunk minden támogatónknak.
Ezekbõl az adományokból tudtuk biztosítani nyugdíjasaink szociális segélyezését, kegyeleti segélyezését. 
Az alapítvány személyi jellegû (bér) juttatást senkinek nem adott.
Fõ célunk a jövõben is a volt kollégák, a nyugdíjasaink és hozzátartozóiknak szociális helyzetének javítása.
Ezért tisztelettel kérjük, hogy a jövõben is támogassák a volt kollégákat az alapítványon keresztül adomá-
nyokkal, a SZJA 1 %-ának felajánlásával.
A rendelkezésnél a fenti adószámot használják.
Ismételten köszönjük támogatásukat az alapítvány kuratóriumának nevében.
Tatabánya, 2015. március 09.

Molnár Miklós sk.                                                Fermann József sk.
Elnök                                                                       Titkár

Névjegy
Koczka Sándorné, Kara Terézia 1933-ban szüle-
tett Várpalotán. Itt, valamint Nyergesújfalun végez-
te általános iskoláit. Tanult kereskedelmi szakon,
majd a székesfehérvári közgazdasági technikum-
ban érettségizett. Felsõfokú végzettséget szerzett
statisztikai, tervezési, szociálpolitikai, munkaügyi
területeken. 1953-tól az Inotai Hõerõmûben dol-
gozott, 16 éven keresztül osztályvezetõként.
1955-ben házasodtak össze Koczka Sándorral, 1
lányuk, két unokájuk és két dédunokájuk született.
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FELHÍVÁS
Tisztelt Kollégák! 
Tisztelt Hölgyeim

és Uraim!

Elõször is engedjék meg, hogy mindenkinek köszönetet
mondjunk a hathatós segítségért, amivel alapítványunk
az Egymásért-Együtt Alapítvány 2015. évi zavartalan
mûködéséhez segítséget nyújtott az által, hogy az 1996.
évi CXXVI. Tv. adta lehetõségeket kihasználva 2014. évi
személyi jövedelemadójának 1 %-át felajánlotta az 
alapítvány javára.
Ezen felajánlások következtében 2015. évben az 
alapítvány részére a NAV 1.241.344,- Ft-ot utalt át, mely
segítette kitûzött céljaink elérését, azonban sajnálatos
módon az 1%-os felajánlás évrõl évre csökkenõ tenden-
ciát mutat.
Az iparági társaságok és szakszervezetek egy - sajnálatosan
egyre kisebb - részétõl kapott adományok, és az 1 %-ból
befolyt összeg tették lehetõvé az eredményes munkát. 
Súlyos baleseti és betegségi, valamint szociális támoga-
tásban 8 fõ részesült, 790.000,- Ft ráfordítással. 8 fõ 
részére járadékot fizettünk összesen 6.580.000,- Ft érték-
ben. Ezen felül korábbi balesetet szenvedett munkavál-
lalóink illetve hozzátartozóik, összesen 12 fõ részére
1.040.000,- Ft karácsonyi segély került átadásra.
Mozgásszervi rehabilitációs gyógykezelésekre - 87 fõ 
részére – a Hotel Ovit-ban Keszthelyen  5.189.000,-Ft-ot,
a D-Hotel-ben Gyulán 6.237.178,- Ft-ot, az MVM Hotel 
Panorámában Balatongyörökön 1.816.800,- Ft-ot 
használtunk fel. A „George Weber Rákkutató Alapítvány”  
támogatására 500.000,- Ft-ot utaltunk át.
Fentiek alapján úgy ítéljük meg, hogy alapítványunk
2015. évben is eleget tudott tenni célkitûzéseinek, 
melyhez az Önök 1 %-os felajánlása is nagy mértékben 
hozzájárult.

Jelen felhívásunkban ismét arra szeretnénk 
kérni Önöket, hogy a 2015. évrõl szóló adóbeval-
lásukban az adójuk 1 %-át az EGYMÁSÉRT-
EGYÜTT alapítvány javára ajánlják fel a rendel-
kezõ nyilatkozat felhasználásával.

Ahhoz, hogy a törvényben megfogalmazottaknak az 
adózó eleget tegyen a következõ teendõk szükségesek:
Rendelkezõ nyilatkozatot kell tenni a magánszemélynek 
általa lezárt, a nevével, lakcímével, adóazonosító jelével 
ellátott postai szabványméretû borítékban. A boríték 
hátoldalán, annak záró felületén a nyilatkozatot tevõ aláírá-
sa kell, hogy szerepeljen.
Önadózó munkavállaló esetében ezt a nyilatkozatot az 
adóbevallásával egy idõben, az adóhatóság által részére 
biztosított adóbevallási papírjaival együtt kell beküldenie
az adóhatósághoz. Azon munkavállalóknak, akiknek 
adóbevallását a munkáltató végzi el, ezen lezárt borítékot
a bérszámfejtéssel foglalkozó gazdasági egység részére,
munkahelyenként összegyûjtve kell beküldeni. Az össze-
gyûjtött borítékok mellé kétpéldányos kísérõjegyzéket kell
készíteni, melynek tartalmazni kell a felajánlást végzõ 
munkavállalók törzsszámát, nevét, adóazonosító jelét.

Az EGYMÁSÉRT - EGYÜTT Alapítvány adószáma:
19677000-1-41

KÉRJÜK SEGÍTSENEK, 
HOGY SEGÍTHESSÜNK!

Budapest, 2016. január
Egymásért-Együtt Alapítvány kuratóriuma

2016. február 26.-án ülést tartott a Villamosener-
gia-ipar a Sportért Alapítvány kuratóriuma. 

A Kuratórium jóváhagyta „A Sportért és az ipar-
ági kollégákért”kitüntetésre a Sportbizottság által
adott javaslatot. Az idei év kitüntetettje Kemenesi
Sándor, aki az Alapítvány létrejötte óta, azaz több,
mint 10 éven át volt a kuratórium aktív tagja, a bizott-
ság megalakulásától lelkes résztvevõje a Labdarúgó
Sportági Bizottságnak, a tisztség létrejötte óta látja el
a Vértesi Erõmû sportkoordinátorának feladatait és
nem mellesleg 1999 óta Õ volt a VÉRT SE elnöke, a
helyi sportélet legfõbb szervezõje. Összesen 26 ipar-
ági találkozó szervezésében mûködött közre, több-
ségében fõrendezõként. Az utóbbi években a futó

találkozók sikeres fõrendezõjeként jelentõs érdeme-
ket szerzett azok magas létszámának kialakulásában.
Kemenesi Sándort a kuratórium meghívta vendég-
ként az ülésre, hogy közösen, méltóképpen tudjon
elköszönni egyik alapító tagjától. 

A kuratórium jóváhagyólag tudomásul vet-
te a 2015. évi gazdálkodás eredményérõl szó-
ló számszaki és szöveges tájékoztatót, és a 2016.
évi költségvetés véglegesítését. 

2015. évi gazdálkodásunk eredménye kedvezõ-
en alakult, a tervezett 100 eFt veszteség helyett
890 eFt nyereséget értünk el úgy, hogy legfonto-
sabb céljaink hiánytalanul megvalósultak.  A gaz-
dálkodás összességében tervszerûnek és takaré-

kosnak minõsíthetõ.
A 2016. évi költségvetés

terve egyensúlyi tervnek
tekinthetõ, azaz abban a
bevételek és a felhasználá-
sok egyensúlyban vannak,
a tervezett -247 eFt veszte-
ség a vagyonunkhoz ké-
pest nem jelentõs mérté-
kû, s remélhetõ, hogy kö-
vetkezetes támogatás gyûj-
tõ munkával és takarékos
gazdálkodással pozitívvá
változtatható. A felhaszná-
lási elõirányzatok  biztosít-
ják az alapítvány megszo-
kott tevékenységeinek
(honlap mûködtetés, talál-
kozók nevezési díjának tá-
mogatása, Tájékoztató Fü-
zet elkészítése, stb.) fede-
zetét.  

Az Egyebek c. napiren-
di pont keretében a kura-
tórium tagjai egyetértés-
re jutottak egy iparági
kerékpárverseny esetle-
ges támogatásának feltét-
eleire vonatkozóan, vala-
mint eszmecserét folytat-
tak az iparági találkozók
részvételi díjainak továb-
bi csökkentési lehetõsé-
geirõl.

Tájékoztató a VITSPORT ALAPÍTVÁNY
kuratóriumának ülésérõl

VITSPORT ALAPÍTVÁNY
2015. évi költségvetés teljesítése 2016. évi terv

Adatok ezer forintban
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Szakszervezeti Szövetsége
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2016. február 11-14. között
került sor Szlovákiában – ha-
gyományosan a Mátrai Erőmű
Zrt. által megrendezett – 33.
iparági sítalálkozóra.

Közel 500 résztvevõ érkezett a verseny
színhelyére.  A csütörtök esti csapatka-
pitányi értekezletet követõen 434 neve-
zést regisztráltunk a szombati verseny-
napra. Pénteken a versenyzõk gyakorló-
pályán tréningezhettek, illetve minden-
ki számára egész napos síelés volt bizto-
sítva. Az izgalmak fokozódásával szom-
bat reggel 9:15 órakor kezdõdött a mi-
ni korosztállyal az óriás mûlesikló ver-
seny. A több mint 400 versenyzõ izgal-
mas csatát vívott egymással és a pályá-
val. Az idõjárásnak, illetve a szlovák há-

zigazdáknak köszönhetõen a kitûzött
pálya jól bírta a „gyûrõdést”, minden in-
duló több-kevesebb sikerrel abszolválta
a futamát.

Érdekességként megjegyezzük, hogy
minden eddiginél több, összesen 18 fõ
snowboardos is rajthoz állt a síelõket
követõen. 

A záróünnepségre és az eredmény-
hirdetésre a Hotel Partizán nagytermé-
ben került sor. A magas versenyzõi lét-
számra tekintettel nem tudjuk vala-
mennyi korosztály egyéni eredménye-
it itt bemutatni, a részletes eredmény-
listát a résztvevõ társaságoknak, illet-
ve csapatvezetõknek megküldtük.
Továbbá megtekinthetõ a VITSPORT
Alapítvány www.vitsport.hu hon-
lapján.

Senior nõi vándorkupa

Senior férfi vándorkupa

Abszolút nõi vándorkupa

Abszolút férfi vándorkupa

Családi vándorkupa

Legjobb társasági vándorkupa

Mi vagyunk a legjobbak – 
nagyvállalati vándorkupa

Mi vagyunk a legjobbak – 
kis- és középvállalati vándorkupa

MAVIR Zrt. (Kamarás Krisztina,
Cs. Nagy Judit, Bercelly Réka)

Mátrai Erõmû Zrt. (Banka Zsolt,
Kosztya Balázs, Szõllõsi Sándor)

Mátrai Erõmû Zrt. (Szabó Laura, 
Szabó Hortenzia Sára, 

Fehér Luca Blanka)

Mátrai Erõmû Zrt. (Safranka Béla,
Záprel Imre, Hadzsi Bence)

Hadzsi család (Hadzsi Attila, 
Hadzsi Bence, Hadzsi Sándor)

Mátrai Erõmû Zrt. 

Mátrai Erõmû Zrt.

Budapesti Erõmû Zrt.

E cikk keretében csupán a hagyományos vándorkupák
nyerteseit ismertetjük:

SSííttaalláállkkoozzóó  --TTáállee  22001166..

„A villamosenergia-ipari sítalál-
kozók örökös bajnoka” cím az ipar-
ági sí találkozókon elért kimagasló
eredményeket jutalmazza. Az elis-
merést idén a már 17-szeres gyõz-
tes Bakács Istvánné és a 10-szeres
gyõztes Banka Zsolt vehette át. 

A rendezvény fergeteges disz-
kóval zárult, ezt követõen vala-
mennyi résztvevõnek lehetõsége
nyílt egy vasárnap délelõtti búcsú-
síelésre is.

Úgy érezzük, hogy e jól sikerült
tálei rendezvénnyel tovább bõvült
az emlékezetes iparági sporttalál-
kozók repertoárja.

Találkoz(z)unk jövõre!
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